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obcí Mikroregionu Černilovsko

ZPRAVODAJ

Vydává Obecní úřad v Černilově pro členské obce Mikroregionu a jejich místní části: 

Černilov, Bukovina, Újezd, Divec, Lejšovka, Libníkovice, Borovice, Horní Černilov,  
Librantice, Libřice, Skalice, Číbuz, Skalička, Smržov, Hubíles, Výrava a Dolní Černilov.
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MeMORiáL Hýni HORákA

Se SOkOLeM ZA RAMPušákeM

fOntánA Ve SMRžOVěkOuPání V ÚJeZDě
místní si v tropických vedrech velmi pochvalovali 
zdejší koupaliště



 
inZeRuJte  

Ve ZPRAVODAJi

1900 výtisků zdarma 
doručených téměř do všech 
domácností v Mikroregionu 

Černilovsko.

Objednávky a příjem inzerátů 
na Obecním úřadě v Černilově 

nebo na e-mailu  
zpravodaj@cernilov.eu

Orientační ceny inzerce:
STRANA A4 1500,- Kč
1/2 STRANY 750,- Kč
1/4 STRANY 390,- Kč
1/8 STRANY 300,- Kč
DO 20 CM2 120,- Kč

A máme ho tu zase. Chvíli mu to 
trvalo, než se dostal na svět, ale je opět 
tu. Nový Zpravodaj. 

První číslo nového školního roku, 
které nese v tom kalendářním číslovku 
čtyři, bývá vždy takovým malým 
překvapením. Po dvouměsíčních 
prázdninách nikdy nevíme, kolik 
materiálů se sejde. O to větší byla naše 
radost, když se začal zpravodajový 
e-mail plnit jedním článkem za druhým. 
Je jich opravdu hodně, a tak vám 
doporučuji sáhnout při jeho čtení po 
větším hrnku na čaj nebo kávu. Ať už 
budete pít cokoliv, připravte se na to, že 
vám tentokrát bude čtení trvat o něco 
déle. Před vámi je 36 stran nabitých 
letním děním v našem mikroregionu. 
Nechybí tu články o tradičních akcích 
jako je Černilovský pařez nebo Skalické 
peklo. Velkou převahu v rubrice Co 
se událo... však tentokrát mají dětské 
dny. Jsou to především ty, které dětem 
zpestřily konec prázdnin. Zářijové 
číslo potěší také milovníky historie. 
Tentokrát jí věnujeme poměrně slušný 
prostor. Kromě pokračování textu z 
kroniky libřických hasičů se věnujeme 
také událostem, které se odehrávaly 
v okolí Černilova v čase krvavého 
konfliktu v roce 1866. Pokračuju také 

pravidelný seriál z Lejšovky a opět tu 
máme i historické okénko z Výravy, 
které si tentokrát bere na mušku třicátá 
léta minulého století.

V závěru Zpravodaje vás jako vždy 
zveme na některé akce, které se v 
příštích týdnech v našem mikroregionu 
konají. Jsou to především pozvánky 
do Černilova, třeba na drakiádu nebo 
tradiční Bazárek občanského sdružení 
Ulita Černilov. Zde je na místě vyzvat 
i další spolky a obce, aby neváhaly a 
využily Zpravodaj k umístění pozvánky 
na své akce. Jistě jich není málo, jak 
se ostatně můžeme po čase dočíst v 
četných reportážích ve Zpravodaji. 
Pozvánky můžete zasílat průběžně před 
uzávěrkou.

Na závěr snad už jen pár slov k 
titulní straně. Přestože podzim venku 
teprve začíná přemalovávat zelenou 
barvu na odstíny hnědé, my jsme zvolili 
ryze podzimní obrázek. Jeho autorkou 
je Jana Štosková z černilovské základní 
školy. Snímek vznikl v rámci jedné 
z tamních soutěží a jak jsme minule 
slíbili, jednou za čas oceníme vítězné 
snímky tím, že je umístíme na titulní 
stranu. 

Ale teď už hurá na další stránky. 
Příjemné čtení.

Tomáš Hejtmánek

eDitORiAL
Redakční rada:

J. Kudrnáč, M. Karpíšek,  
Mgr. J. Hofmanová, Vl. Prokeš,  

T. Hejtmánek

Redakční rada neodpovídá za stylizaci 
příspěvků a případné tiskové chyby.

 Uzávěrka příštího čísla: 10. 11. 2013.

Tisk AG TYP Kostelec n. Orl., 
náklad 1900 ks

Příspěvky odevzdávejte a inzerci 
objednávejte na OÚ v Černilově  

nebo na tomto e-mailu:  
zpravodaj@cernilov.eu

Nevyžádané příspěvky se nevracejí.
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zprávy z radnic

OBeC ČeRniLOV
Autor: Ing. Stanislav Javůrek, starosta

Jubilea v Černilově

V červenci a srpnu oslavili 
svá životní jubilea tito 
spoluobčané

Zdeněk Čermák, Marta Černá, 
Marie Hojná, Vladimír Klos, Anna 
Nejmanová, Jana Sehnoutková, 
Jaroslav Šimpera a Věra Školoudová

OÚ Černilov
Černilov 310
503 43 Černilov
tel.: 495 431 221
podatelna@cernilov.cz 
http://www.cernilov.eu

úřední hodiny

PO 8:00-12:00, 13:00-17:00
ÚT 8:00-12:00, 13:00-15:00
ST 8:00-12:00, 13:00-17:00
ČT 8:00-12:00, 13:00-15:00

Z černilovské radnice

Třetí zasedání OZ 
se letos uskutečnilo 
o prázdninách 19.8. 
Probírali jsme 
především hospodaření 
letošního roku a s tím 
související úpravy 

plánu. Dokončena je přeložka chodníku 
včetně pokácení starých a výsadby 
nových lip ke katolickému kostelu, 
Rekonstrukci školního hřiště dokončila 
ve slíbeném termínu firma Linhart s.r.o. 
Brandýs nad Labem – Stará Boleslav 
za příznivou cenu 3,033 mil. Kč, 
Komunikaci v sídlišti provádí firma 
Stavo&Sachs, po dohodě se sousedy 
dojde k některým úpravám parkovacích 
ploch a vjezdů, protože i tuto stavbu se 
podařilo dobře zadat, bylo dohodnuto, že 
firma zhotoví také vjezdy k jednotlivým 
nemovitostem za podmínky, že každý  
z vlastníků těchto nemovitostí obci na 
tyto vjezdy přispěje. Dobré je to, že 
výstavba této části komunikace plynule 
navazuje na část budovanou soukromými 
investory. V Újezdu je hotová nová 
prosklená čekárna před Kárníkovými 
a vlastními silami pokračujeme na 
opravách obecního domu, který byl  
v květnu podřezán. V ZŠ bylo instalováno 
odvětrávací zařízení s rekuperací  
v prostorách ŠD a bývalé jazykové 
učebny (sklepní prostory) firmou, ADK 
Klima, tato akce byla financována jako 

technické zhodnocení, tedy v režii ZŠ. 
Kotelny v obou budovách MŠ jsou 
osazeny novými kondenzačními kotli 
Buderus, tuto výměnu prováděla firma 
Vik s celkovými náklady 600 tis. Kč. 
Původní kotle již byly poruchové, 
neměly dobrou regulaci a hlavně byly 
navrženy na jinou tepelnou ztrátu (před 
zateplením). Oprava střechy ZŠ za 102 
tis. je také hotova (po opravě krytiny 
po loňské bouřce se přišlo na prohnilé 
bednění), práce provedla černilovská 
firma B+L střechy. Ve sportovním 
areálu máme nové dětské hřiště, dřevěné 
prvky jsou z akátu, tedy trvanlivé. 
Pouze chci apelovat, že tyto prvky jsou 
dimenzované pro děti, jak je patrné  
z provozního řádu.

V současné době začaly stavební 
práce na Mokřadu Číbr proběhl, vybrána 
byla pardubická firma Merit Bau. Akce 
„Technika na snížení prašnosti“ také 
má pokračování, za dodavatele byla 
vybrána firma Kis plus Litoměřice, 
31.7. byla podepsána smlouva a dodání 
strojů očekáváme za 10 týdnů od 
podpisu smlouvy. Kontejnerová stání 
(plast, papír, sklo) - 10 ks, bude dodávat 
na základě výběru firma MSIO, náklad 
622 tis. Kč, plánované stanoviště  
u Šulců bude pro nesouhlas přemístěno 
do Újezda nebo Bukoviny. Dodavatel 
„Kanalizace Bukovina 1. část“ se 
v současné době vybírá, máme již 
předběžné ocenění vč. DPH, přípojek 
a úpravy cisterny 1,1 mil. Kč. Akce 

VICTOR na hřiště s umělou trávou  
v Černilově padá, na MŠMT je prakticky 
bezvládí a projekt se letos vůbec 
nerozjel. Je to pro nás škoda, protože 
Černilov byl mezi šesticí vybraných  
v rámci celé ČR. Může být proto rozjeta 
akce - vybavení sportovních kabin za 
100 tis. Kč.

Zastupitelé dále schválili převody 
majetku, především nabytí infrastruktury 
obcí od soukromých investorů. V rámci 
diskuse dostala rada úkol zajistit od 
některé vodohospodářské vysoké školy 
studii vlivu výstavby poldru Skalice 

Mějte své energie pod kontrolou

V poslední době se starostové měst a obcí setkávají s nárůstem 
stížností svých občanů, které se týkají odběru elektrické energie 
a zemního plynu, konkrétně často neetických praktik celé řady 
podomních obchodníků s energiemi a jejich neúměrných cen. 
Vybrat si toho nejspolehlivějšího z téměř stovky dodavatelů, 
kteří se věnují koncovým zákazníkům, bývá totiž často tvrdý 
oříšek. Abychom vás takovéhoto složitého rozhodování ušetřili, 
přichází obec s jednoduchým a spolehlivým řešením, jehož 
cílem je mít vaše Energie pod kontrolou.

Energie pod kontrolou je obecně prospěšná společnost, 
která vznikla z iniciativy starostů měst a obcí, přičemž je jimi 
řízena i dozorována. Posláním této neziskové společnosti je 
společný a efektivní postup v řešení energetiky. O úspěšnosti 
ojedinělého projektu svědčí účast několika stovek obcí, měst 
a jejich organizací v komplexní přenesené správě Energie pod 
kontrolou, obecně prospěšné společnosti. A právě starostové 
těchto obcí přišli s myšlenkou umožnit snadnou a bezpečnou 
změnu dodavatele  elektrické energie i zemního plynu také 
svým podnikatelům a domácnostem. Zrodil se tak projekt 

Pro firmy a domácnosti, který vám přináší jednoduché řešení 
optimalizace vašich nákladů na energie a jednou pro vždy vás 
zbaví mnohdy tíživých starostí o ně.

Na základě vašeho rozhodnutí vznikne mezi vámi a obecně 
prospěšnou společností Energie pod kontrolou vztah založený 
na vzájemné důvěře a podpoře představitelů vaší obce či města.

Zapojením se do tohoto úspěšného projektu získáte vysoce 
konkurenční cenu elektrické energie a plynu, dosaženou 
nákupem na velkoobchodních energetických trzích. Dále 
vás čeká analýza stávajícího stavu odběru vašich energií a 
bezpečná změna dodavatele prostřednictvím klientského centra 
obecně prospěšné společnosti Energie pod kontrolou, které za 
vás bude vyřizovat veškerou administrativu. Velkou předností 
je neustálé monitorování smluvních vztahů a cen za dodávky 
energií a špičkové profesionální poradenství v energetice. 

Žádost o Energie pod kontrolou s podrobnějšími informacemi 
o projektu, včetně jednoduchého návodu, jak postupovat, 
najdete ve speciálních složkách v kanceláři Obecního úřadu 
Černilov. Zdeňka Dubová, Energie pod kontrolou



   Zpravodaj obcí Mikroregionu Černilovsko 4/2013 • 5

OÚ Lejšovka

Lejšovka 52
503 03 Smiřice
tel.: 495 421 958
obec.lejsovka@tiscali.cz 
http://www.lejsovka.cz

úřední hodiny

ST 19:00-20:00

OBeC LeJšOVkA
Autor: Jitka Němcová

Ze zasedání zastupitelstva 
obce, konaného 25.6.2013

• Zastupitelé se seznámili s výsledky 
hospodaření za rok 2012, účetní 
závěrkou včetně přílohy a zprávou  
o výsledku přezkoumání hospodaření 
ze strany Krajského úřadu a schvalují 
předloženou účetní závěrku za rok 
2012. Hospodaření obce za rok 2012 
skončilo s účetním ziskem ve výši 
676.226,66 Kč.

• Místostarostka Milada Buštová 
informovala zastupitele, že obec 
uspěla ve vyhlášené výzvě MAS Mezi 
Úpou a Metují a získala dotaci 70 tis. 
Kč na opravu oken a dveří na obecním 

úřadě. Celkové očekávané náklady na 
opravu jsou 93 tis. Kč včetně DPH. 
V první fázi obec provede opravu 
na svoje náklady, dotace bude obci 
vyplacena zpětně po dokončení 
realizace. Starosta nyní připravuje 
výběrové řízení na dodavatele.

• V návaznosti na předchozí jednání 
zastupitelstva ze 4. března 2013, 
kdy zastupitelé diskutovali pozitiva 
i negativa případné koupě hospody 
„U Vejrochů“, informoval starosta 
zastupitele o dalším vývoji situace: 
na tuto nemovitost byla vypsaná 

veřejná dražba se dnem konání  
1. července 2013. Minimální cena 
byla stanovena na 1.040.000 Kč. 
Zastupitelé odhlasovali, že se obec 
dražby nezúčastní.

• Obec má v úmyslu začít s prodejem 
stavebních parcel v Lejšovce, 
který do této doby nebyl možný 
kvůli nedořešeným přístupovým 
komunikacím k parcelám. Zastupitelé 
diskutovali podmínky prodeje 
stavebních parcel v majetku obce a 
shodli se na následujícím: cena za 
m2 stanovená zastupitelstvem je pro 
první kolo 444 Kč (vratná kauce 
50 tis. Kč), cena za m2 stanovená 
zastupitelstvem je pro druhé kolo 525 
Kč (vratná kauce  100 tis. Kč). 

• Prodej parcel proběhne ve 2 kolech. 
První kolo bude vyhlášeno pro 
zájemce z řad občanů Lejšovky, kteří 
zde mají ke dni 24.6.2013 trvalý 
pobyt. Parcely budou nabízeny 
postupně, aby se vždy mohli přihlásit 
jen zájemci o danou parcelu.  
V případě neúspěchu se mohou 
přihlásit jako zájemci o další parcelu. 
V případě, že se daná parcela neprodá 
občanům Lejšovky, bude nabídnuta 
do volného prodeje v rámci druhého 
kola. V případě neúspěchu prodeje ve 
druhém kole zastupitelstvo projedná 
možnou úpravu ceny, případně prodej 
přes realitní kancelář. Výběr zájemce 
bude v obou kolech obálkovou 
metodou. Další podrobnosti najdete  
v zápisu ze zastupitelstva na 
webu obce. O prvních pozemcích 
rozhodovala výběrová komise 
4.9.2013. Další parcely budou 

Jubilea v Lejšovce

V srpnu a září slaví 
svá životní jubilea tito 
spoluobčané

Viktorie Horáková a Marie Pařízková

na odtokové poměry v Černilovském 
potoce.

nákup energií

V poslední době jsem dotazován 
některými občany ve věci nákupu 
energií pro obec i občany, na pořádání 
elektronické aukce. Pochopitelně tuto 
záležitost sledujeme a chci v krátkosti 
popsat, jak se k tomuto problému 
přistupujeme. Elektronickou aukci si 
obec objedná u firmy, která má oprávnění, 
připraví se poptávka s předpokládaným 
ročním množstvím odebrané energie, 
osloví se potencionální dodavatelé  
a v určený den a hodinu se prostřednictvím 
internetové aplikace uspořádá aukce, kdy 

jednotliví dodavatelé nabízí nižší cenu. 
Vítěz má právo uzavřít většinou na rok 
smlouvu na dodávku energie. Firma 
pořádající aukci si účtuje nějaký celkem 
malý peníz za uspořádání aukce a dále 
cca 30% z vypočtené roční úspory splatné 
dopředu. Takže obec o 1/3 profitu přijde.

Další možností bylo připojit se 
k projektu původně moravských 
obcí Energie pod kontrolou. V rámci 
tohoto projektu byla vytvořena obecně 
prospěšná společnost, která si bere na 
starost za obce hospodaření s elektrickou 
energií a plynem. Na základě  uzavřené 
smlouvy provede Energie pod kontrolou 
o.p.s. analýzu odběrných míst a jejich 
kompletní správu. Odměna za tuto 
činnost je roční paušální poplatek 5.000,- 

Kč a dále 0,01Kč, tedy 1 haléř, z každé 
spotřebované kWh elektřiny a plynu. 
Jinak pracuje bez zisku. Při porovnání 
výsledných cen Energie pod kontrolou  
s cenami z elektronických aukcí, vychází 
tento projekt jednoznačně výhodnější, 
a proto naše obec do tohoto projektu 
vstoupila. Analýzu již máme zpracovanou 
a po odečtení nákladů bychom měli spořit 
cca 11% nákladů.

Projekt  Energie pod kontrolou má 
svoji verzi i pro domácnosti a firmy, kdy 
Vám tato obecně prospěšná společnost 
zajistí změnu stávajícího dodavatele 
za vysoce konkurenčně schopného 
a každoročně vyhledávat cenově 
výhodného a bezpečného dodavatele viz 
Tisková zpráva.

nabízeny v cca měsíčních intervalech.
• Starosta informoval o dlouhodobém 

přebytku plastových odpadů na 
sběrném místě „U obchodu“, 
kde jsou v současnosti umístěny  
2 kontejnery na plasty, a proto navrhl 
zastupitelstvu pronajmout či koupit 
další kontejner na plasty. Starosta 
bude dále také sledovat situaci na 
sběrném místě „U rybníka“, zda 
nebude potřebovat podobné řešení.

• Pan Josef Fabián (čp. 9) zmiňoval ne 
zcela uspokojivý stav údržby zeleně 
v obci a to, že sekání trávy neprobíhá 
efektivním způsobem, protože obec 
nedisponuje sekačkou vhodnou na 
sekání vyšší trávy. Starosta toto zváží 
a prodiskutuje s panem Polákem, 
případný nákup další sekačky by 
byl projednán na dalším jednání 
zastupitelstva.
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OBeC LiBRAntiCe
Autor: Milada Bortlíková

Výročí  
v Libranticích

V říjnu, listopadu a prosinci 
oslaví svá životní jubilea 
tito spoluobčané
Miloš Cuberka, Stanislava 
Cuberková, Josef Ferbas, Marie 
Hladíková, Milan Hollý, Václav 
Horák, Jaroslav Jarkovský, Emilie 
Kovářová, Josef Vašata, Anežka 
Winklerová

OÚ Librantice
Librantice 1
503 46 Třebechovice p. O.
tel.: 495 431 905
oulibrantice@volny.cz 
http://www.librantice.cz

úřední hodiny

PO 15:00-20:00
ÚT   8:00-14:00
ČT   8:00-17:00
PÁ   8:00-14:00

Z 16. veřejného zasedání 
zastupitelstva obce,  

konaného 18. 6. 2013

1.  Kontrola plnění usnesení 15. 
veřejného zasedání.

 Na 15. veřejném zasedání byla 
projednávána výstavba nové 
mateřské školy v Libranticích. Práce 
na záměru stále pokračují.

2.  ZO projednalo a schválilo závěrečný 
účet obce Librantice za rok 2012. 
Výsledek hospodaření za rok 2012 
je ztráta ve výši 877 730,48 Kč. Tato 
ztráta je hrazena ze zisku minulých 
let. Při přezkoumání hospodaření 
obce Librantice za rok 2012 byly 
zjištěny méně závažné chyby  
a nedostatky a to, že obec nedodržela 
postup účtování transferů. Nebyl 
zaúčtován dohadný účet aktivní 
388 ve výši 760 000,- Kč k přijaté 
profinancované investiční dotaci. 
ZO doporučilo paní účetní v roce 
2013 doúčtovat přidělenou dotaci 
(po závěrečné kontrole krajského 
úřadu) dle účetních pokynů. Zpráva  
o výsledku přezkoumání hospodaření 
obce na rok 2012 byla schválena  
s výhradou.

 Dále byla ZO projednána a schválena 
účetní uzávěrka za rok 2012.

3. ZO projednalo a schválilo smlouvu 
o bezúplatném převodu pozemku 
p.č. 1382/3 v k.ú. Librantice  
č. UZSVM/7488/2013-HMSU/1159.

4.  ZO projednalo a schválilo smlouvu  
o výpůjčce sběrných nádob na odpad. 
č. OS201320003771.

5.  ZO projednalo a schválilo smlouvu 
o zřízení věcného břemene s fi VČP 
Net, s.r.o. č. DK-NET/OSNM/126-
1/2013-3 k pozemkům parc. č. 67, 
71/1, 71/5, 71/7, 884/4, 1299/90, 
1299/166 a 1703 k.ú. Librantice. Dále 
smlouvu s fi VČP Net, s.r.o. č. DK-
NET/OSNM/237/2013 k pozemkům 
p.č. 460/3 v k.ú. Librantice. 

6. Z důvodu záměru výstavby nové 
mateřské školy byla vypsána 
poptávka na zhotovení projektu  
a poptávka na zhotovení stavby MŠ.

 Zastupitelstvo obce Librantice 
schvaluje zřízení mateřské školy 

jako nové školy, jejíž činnost bude 
vykonávat příspěvková organizace 
Základní škola Librantice s účinností 
od 1.2.2014. Zároveň starostka obce 
Librantice souhlasí s podáním žádosti 
o zápis mateřské školy s počtem 
24 dětí a místem poskytovaného 
vzdělávání na adrese Librantice  
čp. 194, jejíž činnost bude vykonávat 
Základní škola Librantice, do 
rejstříku škol a školských zařízení  
s účinností od 1.2.2014.

 Starostka obce Librantice souhlasí  
s podáním žádosti o zvýšení 
nejvyššího povoleného počtu 
stravovaných školní jídelny-výdejny, 
jejíž činnost vykonává Základní škola 
Librantice, z 50 na 74 a se zápisem 
nového místa poskytovaných 
školských služeb školní jídelny–
výdejny na adrese Librantice čp. 194, 
do rejstříku škol a školských zařízení 
s účinností od 1.2.2014.

 

Zastupitelstvo obce schvaluje 
s účinností od 1.2.2014 změnu 
názvu příspěvkové organizace 
Základní škola, Librantice, okres 
Hradec Králové na Základní škola 
a mateřská škola, Librantice, okres 
Hradec Králové a schvaluje její 
zřizovací listinu.

7.  Zastupitelstvo obce Librantice 
schvaluje podání žádosti České 
spořitelně, a.s. o investiční 
úvěr ve výši 4 000 000,- Kč na 
financování výstavby Mateřské 
školy v Libranticích. Zastupitelstvo 
obce pověřuje starostku Alenu 
Hladíkovou sjednáním podmínek 
úvěru a podpisem úvěrové 
dokumentace.

8.  ZO projednalo a schválilo poskytnutí 
finančního daru pro zatopenou obec 
Hořín ve výši 50 000,- Kč.

9.  Různé.
a) Před řízením o územním plánu dle 

zákona č. 183/2006 Sb., o územním 
plánování a stavebním řádu, ve znění 

pozdějších předpisů zastupitelstvo 
obce projednalo a schválilo úpravu 
Návrhu č. 2 ÚPO Librantice 
takto. 

-  požadavek doplnit do návrhu (tzv. 
výrokové části) podmínku pro 
nově se vymezující funkční plochy  
č. 28 a č. 29 (s ohledem na regulativy 
využití) napojení na koncepci 
dopravní a technické vybavenosti

-  požadavek doplnit do návrhu 
plochy veřejné zeleně v návaznosti 
na lokality zástavby č. 4 a č. 17  
a to v ploše biokoridoru, který bude 
přemístěn na druhou stranu silnice 
(p.p.č. 366/1, 366/6, 366/7 a 383/3 
k.ú. Librantice), kde bude následně 
navazovat na biokoridor k rybníku 
Frešle,

-  požadavek upravit výkres v měř. 
1:1000 tak, aby obsahoval pouze 
jevy, které jsou obsahem této změny

-  požadavek doplnit do odůvodnění 
ÚP (do textové části) vyhodnocení 
respektování principů a podmínek 
stanovených ve vyhodnocení vlivů 
ZUR KHK na životní prostředí 
(posouzení vlivů ZUR KHK  
z hlediska vlivů na životní prostředí, 
EMPLA AG, spol. s.r.o., 2010)

-  požadavek doplnit do odůvodnění 
ÚP zdůvodnění stanovení funkčních 
ploch „plochy zeleně – soukromá 
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a vyhrazená“ v souladu s vyhl. 
501/2006 v platném znění.

 Starostka obce poděkovala místním 
hasičům za pomoc při povodních  
v obci Rudník a všem spoluobčanům, 
kteří přispěli na zatopenou obec 
Hořín - bylo vybráno 27 700,- Kč. 

Ze 17. veřejného zasedání 
zastupitelstva obce,  

konaného 8. 8. 2013

1.  Kontrola plnění usnesení 16. veřejného 
zasedání.

 Na 16. veřejném zasedání bylo 
projednáno zřízení nové mateřské školy 
v Libranticích. Byla schválena žádost  
o vzetí úvěru na výstavbu MŠ. Práce na 

záměru stále pokračují.

2. ZO projednalo a schválilo nákup 
pozemku a návrh kupní smlouvy na 
pozemek p.č. 1723 (orná půda) v obci 
a k.ú. Librantice za cenu 160,- Kč/m2 
tzn. celkovou cenu 403 520,- Kč. 

 Výše uvedený pozemek bude zakoupen 
od insolvenčního správce p. Patasiho 
a p. Drahomíry Tučkové. Pozemek 
p.č. 1723 obec kupuje se záměrem 
následného prodeje vlastníkům 
sousedních pozemků na zahrady  
v souladu s Územním plánem obce 
Librantic. Budoucí vlastníci uhradí 
i vzniklé náklady na vyměření 
jednotlivých pozemků.

3. ZO projednalo a schválilo prodej 

hromadné akcie na majitele ČSAD 
BUS Chrudim a.s. za cenu 1 030,- Kč 
za jednu akcií. Obec vlastní celkem 26 
kusů kmenových akcií na majitele.

4.  ZO projednalo a schválilo snížení 
nájmu v obchodě na 10 000,- Kč ročně 
z důvodu zmenšení pronajímaných 
prostor vybudováním knihovny  
a posilovny.

Různé 
- p. D. Raichová projevila zájem  

o odkoupení jednoho dílu pozemku, 
který vznikne  dělením pozemku p.č. 
1723 v obci a k.ú. Librantice. Žádost  
o odkoupení má již na obec zaslanou 
dne 15. 4. 2013. Žádost je zapsána pod 
č. ev. 158/2013.

OBeC SkALiCe
Autor: Milan Karpíšek, starosta

OÚ Skalice
Skalice 32
503 03 Smiřice
tel.: 495 422 721
obec.skalice@tiscali.cz 
http://www.skalice.info

úřední hodiny

PO 11:00-19:00
ST 10:00-18:00

Začátkem září 
opět začala školní 
docházka. Proto se 
ohlédneme o dva 
až tři měsíce zpět, 
na dobu prázdnin  
a dovolených. Jedná se 

hlavně o oblast kultury a sportu.
25.6.2013 se uskutečnil výlet  pro 

naše seniory do Nymburku a okolí, kde 
pobýval známý spisovatel Bohumil 
Hrabal.

13.7.2013 se opět zorganizoval 
již XVIII. ročník turnaje v malé 
kopané ve Skalici – Skalické peklo. 
Děkuji tímto všem organizátorům  
a nadšencům z řad hasičů, kteří věnovali 
této akci nemalé úsilí. Od 19:00 hodin 
vystoupilo seskupení V. Šulcové 
AQUABELY, a od 20:00 hodin program 
gradoval vystoupením rockové skupiny 
Wořežprut z nedaleké Bukoviny.

V sobotu dne 24.8.2013 uspořádali 
členové místní SDH Skalička tradiční 
posvícení, tentokrát ve staročeském 
duchu s podtitulem „Proč bychom 
se netěšili“. Tato akce se provádí za 
přispění obce, spolku žen Kaličky, 
místních nadšenců a obyvatelů obce, 
kteří rádi mají zábavu a chtějí obveselit 
ostatní. Přihlížejících návštěvníků se 
odhaduje min. na 300 osob. Celodenní 
veselí ukončila večerní zábava. Krátké 
zhlédnutí atmosféry posvícení je 
možno vidět na internetových stránkách 
Východočeské televize, složka 
archiv: http://vctv.cz/archiv/porady/
vychodoceske-zpravy/1.

Program a náplň všech těchto akcí je 
popsán v jednotlivých článcích.

Dále nemohu zapomenout a zmínit 
se o události, že v srpnu oslavila naše 
nejstarší občanka paní Božena Šrámová 
101 let. Tímto ještě jednou přejeme 
paní Šrámové mnoho životní vitality do 
dalších let. 

Obecní úřad nadále pracuje na 
projektové dokumentaci revitalizace 
rybníku ve Skalici. Byla provedena 
oprava místní komunikace tryskovou 
metodou s použitím asfaltové emulze  
a kameniva. Je to vyspravení prasklin 
a děr před nastávající zimou. Začátkem 
září započali práce na tenisovém kurtu 
ve Skalici, kde bude položen umělý 
trávník. Tato sportovní plocha bude 
sloužit pro hru tenis, volejbal a nohejbal. 
O údržbu veřejných ploch, (její čistoty  
a sekání) se starají tři obecní pracovníci.

Naopak oprava autobusové zastávky 
ve Skaličce a plánované opravy části 
chodníků se nám zpozdily. Uvidíme, co 
nám dovolí počasí.  

Závěrem oznamuji, že Římsko-
katolická farnost 
Číbuz Vás zve na 
S v a t o v á c l a v s k ý 
koncert, konaný v 
předvečer svátku 
svatého Václava, 
v pátek 27.2013 
od 18:00 hodin v 
kostele sv. Václava 
v Číbuzi. Zazní 
skladby B. Smetany, 
A. Vivaldiho, M. 

Regera, G. Gershwina a dalších. Tento 
koncert se pořádá za finanční podpory 
obcí Skalice a Smržov.

Výročí ve Skalici

V říjnu, listopadu a prosinci  
oslaví svá výročí tito 
spoluobčané

Jiří Dušek, Miroslava Huňadová, 
Marie Chloubová a Jaroslav Vlk

Čištění Komínů
Kominictví Dvořák a syn

Čistíme komíny a vystavujme 
kontrolní protokoly.

Cena:  300,- Kč za 1 komín

tel.: 602 412 350

inZerCe
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OBeC LiBŘiCe
Autor: Eva Hynková, starostka OÚ Libřice

Libřice 62
503 44 Libřice
tel.: 495 431 002
obec.librice@tiscali.cz 
http://www.obec-librice.cz

Úřední hodiny

PO 18:00-19:30

Výročí  
v Libřicích

V červenci, srpnu a září 
slaví svá výročí tito 
spoluobčané

Irena Kumprechtová, Lubomír Petráš, 
Hana Řezníčková, Jan Šik, Ladislav 
Šulc a Josef Zilvar

Z a s t u p i t e l s t v o 
se rozhodlo oslovit 
dopisem majitele 
Agrofertu Holdig  
A. Babiše a požádat 
ho  o sponzorský dar 

na opravu cesty okolo OÚ. K tomuto 
kroku nás vedlo to, že z Lipry nyní 
nejdou do obecní pokladny žádné příjmy. 
Lipra je součástí Agrofertu, proto jsme 
žádost o sponzorský dar adresovali 
přímo osobně na ing. Babiše, nikoliv 
na Lipru. Příjemně na nás zapůsobila 
rychlost, s jakou majitel Agrofertu 
okamžitě pověřil ředitele Lipry ing. Luku  
k sepsání smlouvy na dar ve výši 100 000,- 
Kč. V květnu zastupitelstvo schválilo 
přijetí dotace, v červnu byla sepsaná 
darovací smlouva  a začátkem července 
jsme peníze na naše konto obdrželi. 
Smlouvou pro naši obec nevznikají ve 
vztahu k Lipře žádné povinnosti nebo 
omezení, ani jsme se nezavázali k tomu, 
že budeme tolerovat jakoukoliv činnost 
nebo v případných sporech ustupovat. 

Za třídění odpadu v 1. čtvrtletí jsme 
od EKO-KOMu dostali příspěvek ve 
výši 7 963,50 Kč. Za rok 2012 jsme tak 
dostali 47 097,50 Kč, občané uspořili  
v emisi CO2 19, 437 tun a uspořili energii 
ve množství 487 113 MJ.

Zastupitelstvo schválilo pozemky, 
po kterých vede cesta ke kravínu  
a k hřišti, jako pozemky s charakterem 
veřejně přístupné účelové komunikace 
ve vlastnictví soukromých osob  
a OÚ. Hejtman kraje požádal obce 
Královéhradeckého kraje o dotaci 
na odstraňování povodňových škod. 
Zastupitelstvo schválilo přispět do 
veřejné sbírky 20 000,- Kč. 

V červenci nastoupila nová 
účetní obce paní Markéta Štefanová. 
Projednávala se nabídka firmy Energie 
pod kontrolou na společný nákup energie 
– to bylo po vyhodnocení kladů zamítnuto 
jako nepřínosné – nic bychom neušetřili. 
Dále byla projednávána nabídka České 
pošty na smlouvu PARTNER s tím, že 
přijetí bylo odloženo na pozdější dobu.

Velmi bouřlivé jednání probíhala  
s Městským úřadem v Dobrušce, kdy 
bylo v podstatě podvodem vydáno 
rozhodnutí na uzávěrku silnice Králova 
Lhota – Libřice s tím, že budou pro tzv. 
autobusy „Pražák“ zrušené v Libřicích 
a Černilově zastávky. Při dotazu  
27. června nám bylo ústně  sděleno  
a následně písemně doručeno přerušení 

řízení a to do 30. září !!! Již 4. července 
(aniž bychom byli přizváni k následnému 
jednání) MÚ Dobruška vydal rozhodnutí 
o povolení s tím, že rozhodnutí nemá 
odkladný charakter. Závěr okamžité 
ústní stížnosti:  můžeme se odvolat, 
stavba stejně nebude přerušena a jednání 
s námi o odvolání potrvá tak dlouho, 
dokud bude uzavírka trvat. Přednost má 
řepná kampaň, kterou nemůžou v říjnu 
brzdit pracemi na silnici!!! 

Při projednávání došlo k porušení 
správního řádu a nebyly splněny 
podmínky, pro které bylo jednání 
přerušeno. Obec Libřice měla totožný 
názor jako obce Králova Lhota, 
Jílovice a Libníkovice. Odvolatelé 
vyjádřili podezření, že celé řízení 
bylo vedeno plánovaně se vyhnout 
námitkám, pro které bylo rozhodnutí 
přerušeno. Kuriozitou je to, proč se 
vůbec uzavírka dělala – bylo to kvůli 
nové výpusti z rybníka. Páni projektanti 
totiž vyprodukovali obdivuhodný 
projekt, který počítá se stoletou vodou 
v rybníku napájeném studánkou a tím, 
co spadne z nebe (nikde žádný potok 
!!!). Stávající trubku o průměru 50 cm 
nahradili výpustí, kterou projde bez 
sehnutí dospělá osoba. Člověka napadá 
myšlenka o účelném využití evropských 
peněz, které prý na tento projekt hrabě 
Kolowrat dostal. Na nesmyslnost 
tohoto díla bylo poukázáno při jednání  
o uzavírce, kde se všichni všichni 
přítomní podivovali nad tím nesmyslem 
a žádali jiné řešení. Oslovený krajský 
odbor dopravy sdělil, že zastávky 
byly pro „Pražáky“ zrušené proto, aby 
autobus nemusel zajíždět 17km objížďku 
– to víte, musí se šetřit. Že se ale lidi z 
Libřic nedostanou včas do práce nebo 
směrem na Opočno, nikoho nezajímalo. 
Na druhou stranu ale musíme pochválit 
vstřícnost technika z Oreda, který nám 
podával informace o jednání se stavaři  
a měl zájem, aby akce byla ukončena dle 
rozhodnutí. V záloze měli rozhodnutí, 
že v případě nedodržení termínu budou 
autobusy bez ohledu na zajížďku opět 
do Libřic jezdit. Od 26. srpna už naštěstí 
doprava funguje normálně.

Za peníze ušetřené při červnových 
oslavách bylo zakoupeno 10 tzv. 
pivních setů (stůl se 2 lavicemi), které 
budou využívány při různých akcích  
v obci.

V červenci byla definitivně uzavřena 
komplexní pozemková úprava v obci. 

Opět upozorňujeme majitele polí, aby si 
udělali se zemědělskými podniky nové 
nájemní smlouvy a aby v lednu 2014 
podali nové daňové přiznání.

Obec vyhlásila záměr na pronájem 
obecních pozemků – pronájem bude 
uskutečněn s tou firmou, která nabídne 
lepší finanční podmínky.

Obec vyhlásila poptávkové řízení 
na akci „Rekonstrukce cesty okolo 
OÚ A OKÁLŮ. Bylo osloveno celkem 
9 firem, ze kterých nabídku podaly  
4 firmy, 5 firem neprojevilo zájem. Ze  
4 firem poptávková komise po posouzení 
návrhů doporučila zastupitelstvu firmu 
STAVIBET České Meziříčí. S pracemi 
by se mělo začít v září.

Byla zrušena nájemní smlouva  
s Liprou na pronájem studny na hřišti – 
odběr vody byl vyřešen ze studny pana 
Vernara, za což mu děkujeme.

V srpnu převzala účetnictví obce paní 
Markéta Štefanová. Zastupitelstvo obce 
velice děkuje odstupující paní Marii 
Vašátkové za mnoholetou zodpovědnou 
a nelehkou práci účetní a personalistky 
obce, kterou po celou dobu vykonávala 
velmi svědomitě a pečlivě. Naše paní 
účetní žila problémy obce, vždy ochotně 
a ráda pomohla a bylo na ni vždy 
spolehnutí !!! Ještě jednou za vše moc 
děkujeme, přejeme pohodové a dlouhé 
užívání zaslouženého důchodu! Nové 
paní účetní a personalistce přejeme 
hodně pracovních úspěchů v nové práci 
a aby jí to v práci tak bavilo jako paní 
Vašátkovou a cítila se u nás také tak 
dobře.



DETOXIKACE ORGANISMU
akreditované pracoviště MUDr. J. Jonáše

v Hradci Králové

Biomechanickou aktivní stélku 
do obuvi a obuv HANÁK® 
Je vhodná k celodennímu nošení 
pro všechny, včetně dětí. 
Pomůže vám při srovnání kloubů, páteře 
a snížené klenbě chodidla.

tel.: 603 82 02 82 
• tel.: 603 56 82 95 •  www.rodinnekostelace.net •

nabízí

středa 14 - 17 hodin
Hálkova 738, Hradec Králové

inZerCe

RIZIKOVÉ KÁCENÍ
PROŘEZ A ODBORNÉ

OŠETŘOVÁNÍ STROMŮ,
POSUZOVÁNÍ ZDRAVOTNÍHO STAVU,

STROMOLEZECTVÍ

Antonín Přibyl - 602 216 516
w w w. d e n d r o s l u z b y. c z
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OBeC SMRžOV
Autor: Ing. Jan Machát, starosta OÚ Smržov

Smržov 11
503 03 Smiřice
tel.: 495 421 936
smrzov@smrzov.cz 
http://www.smrzov.cz

úřední hodiny

PO 18:30-20:00
ÚT   8:00-12:00, 13:30-16:00
ČT   8:00-12:00, 13:30-15:00

Výročí ve Smržově

V říjnu a listopadu oslaví 
svá výročí tito spoluobčané
Jaroslav Bernat, Marie Dyrcová, 
Věra Fikrová, Bohumil Hušák, Josef 
Kvíčera, Miroslav Lacko, Emilie 
Mikolášková a Jan Šulec

narodili se
Tereza Hardošová, Kateřina Hejlová 
a Ema Středová

Veřejné zasedání obecního 
zastupitelstva 

Na zasedání, které se konalo dne 12. 
9. 2013, obecní zastupitelstvo mimo jiné 
projednalo: 
- Směnu pozemků v katastrálním 

území Hubíles s paní Šimkovou  
a případnou koupi pozemku od paní 
Šimkové

- Poskytnutí finančního daru 
manželům Lovasovým ze Smržova

- Prodej akcií společnosti BUS 
Chrudim, a.s. 

- Plán obnovy obecního lesa ve 
Smržově 

Čištění náhona  
za Hubílesem 

Ze strany Pozemkového fondu 
ČR byl obecní úřad informován, že  
z důvodu probíhajících organizačních 

a personálních změn jsou práce na 
čištění náhona pozastaveny s tím, 
že o případném pokračování bude 
rozhodnuto v průběhu října 2013.

Údržba veřejného pros-
tranství v zimních měsících 

Zimní údržbu silnic bude pro obec 
zajišťovat pan John ze Smržova, údržbu 
chodníků bude obec zajišťovat svými 
zaměstnanci. 

Jako každoročně si dovolujeme 
občany upozornit, že v problematických 
místech budou připraveny kontejnery  
s posypovým materiálem. 

Plán práce na rok 2014

Občané obce mohou v průběhu 
měsíce října 2013 sdělovat své podněty 
k připravovanému plánu práce pro rok 
2014 za účelem přípravy rozpočtu. 

Stříhání a úprava psů
nabízíme stříhání psů, koupání, fénování, střihy dle standardu 
nebo podle přání klientů, střihy přizpůsobené ročnímu období 
a momentálního stavu srsti psa, rozčesávání dlouhosrstých 
plemen, úprava zplstnatělé srsti, kvalitní kosmetika pro psy, 
antiparazitní program a další služby spojené s úpravou psů, jako 
ošetření tlapek,krácení drápků, tahání klíšťat.

Pracovní doba dle objednávek PO-PA 09-18 hodin

Dále nabízím po telefonické dohodě možnost objednání stříhání 
ve večerních hodinách, víkendech a stříhání psů u majitele doma.

SMiŘiCe, PALACKÉHO 27 /objekt Sluníčko/
Libuše Prokopová, prolibu@seznam.cz,

tel.: 603 304 467, 602 20 90 60
salonuamalky.webnode.cz



OBeC VýRAVA
Autor a foto: Ing. František Schwarzer, starosta OÚ Výrava

Výrava 116
503 03 Smiřice
tel. 495 431 021
obec.vyrava@tiscali.cz 
http://www.vyrava.cz

úřední hodiny

PO 16:00-18:00
ST 16:00-18:00

Jubilea ve Výravě

V srpnu, září, říjnu a lis-
topadu slaví svá životní 
jubilea tito spoluobčané

František Brzek, Jiří Havel, Marie 
Hlavsová, Jaroslava Hrochová, 
Ludmila Nepokojová, Blanka 
Přibylová, František Schwarzer a 
Marie Špačková

Z 29. zasedání  
zastupitelstva obce ze dne 

15.7.2013

I. Zastupitelstvo 
obce projednalo  
a vzalo na vědomí:
• zjištěné skutečnosti 
z provedené kontroly 
úkolů KV z minulých 

zasedání ke dni 15.7.2013; 
• nepřednesení zprávy z provedené 

kontroly hospodaření ke dni 
15.7.2013. Ukládá předsedkyni 
FV paní Ivě Komínkové předložit 
zprávu z provedené kontroly 
hospodaření starostovi do 
31.7.2013;

• stav na běžných účtech ke dni 
30.6.2013; 

• nepřednesení rozboru hospodaření 
za I. Q 2013 a za I.÷II. Q 2013 
předsedkyní FV paní Ivou 
Komínkovou. Po předložení 
rozboru hospodaření, v průběhu 
zasedání panem Vejmanem, 
bylo konstatováno starostou 
obce, po zevrubné kontrole, 
že nebylo shledáno žádných  
nedostatků;

• informaci o předání a převzetí 
díla Rekonstrukce objektu čp.116 
- Spolkového domu (obnova 
obecního úřadu a přístavba 
hasičské zbrojnice); předloženou 
rekapitulaci nákladů a průběh 
fakturace. Termín odstranění 
nedodělků do 31.7.2013;

• předloženou nabídku pana Ing. Jana 
Topinky, zahradní architektura, 
Jaroměř na zatravnění svahů  
a ostatních ploch okolí Obecního 
úřadu a vodní plochy a prozatím ji 
pozastavuje. Žádá předsedu ZDV 
Výrava pana Panenku Vladimíra, 
o předložení termínu realizace  
a cenovou nabídku na herbicidní 
ošetření, plošnou úpravu  
a upravení terénu ostatních ploch 
okolo vodní plochy mechanizací, 
rotavátorování, zasetí, zapravení 
a zaválení osiva v termínu do 
22.7.2013. Žádá pana Vladimíra 
Panenku, vedoucího skupiny 
zaměstnanců údržby zeleně  
o zajištění hrabání svahů okolo 
vodní plochy, uložení kamenů, 
ruční zasetí a jeho zahrabání, 
zaměstnanci obce (ženy) v termínu 

dle přípravy mechanizačních  
prací;

• v souladu se stanoviskem č.9/2012 
Úřadu pro ochranu osobních údajů, 
že se nebudou instalovat žádné 
fotopasti podél Záhumení cesty;

• informaci o novém systému 
centrálního zpracování žádostí  
z POV KHK pro rok 2014 o finanční 
podpoře veřejně prospěšných 
projektů a doporučuje účast starosty 
obce na zmíněném školení;

• informaci o zajištění financování 
hlavních projektů v roce 2013 
a o zajištění financování 
připravovaných hlavních projektů 
v roce 2014;

• postup a výsledek vyhodnocení 
Ankety občanů. Bylo vydáno 
(rozneseno) 120 ks dotazníků  
a předáno vyplněných 46 ks tj. 38%

• předložený 2. návrh Programové 
koncepce a studie, obce 
Výravy na období 2014 ÷ 2020, 
doplněný o výsledek Ankety  
k připomínkovému řízení ze 
strany zastupitelů a členů komise 
pro rozvoj a obnovu obce. Žádá 
zastupitele a členy komise pro 
rozvoj a obnovu obce o předání 
doplňujících připomínek v termínu 
do 31.7.2013. Žádá starostu obce 
o doplnění Programu koncepce 
a předaní ke zveřejnění na ÚD  
v termínu do 5.8.2013

• informaci o povodňové aktivitě  
z června 2013;

• informaci o místním šetření 
adresované panu Zdeňku 
Nejedlému, ve věci zabránění 
ukládání a skladování odpadu. 
Žádá místostarostu obce  
o zpracování Výzvy a odeslání 
doporučeně do vlastních rukou  
s dodejkou adresátovi v termín do 
31.7.2013.

II. Zastupitelstvo obce souhlasí  
s předloženým návrhem: 
• na provedení a realizaci ozelenění 

ostrůvku před hasičárnou;
• postupu prací na projektu 

Rekonstrukce objektu čp. 116 - 
Spolkového domu - omítka budovy 
obecního úřadu a s uzavřeným 
dodatkem smlouvy č. 2;

• postupu udržovacích prací vodní  
a ostatní plochy u čp. 53;

• zajištění Geometrického plánu 

a zaměření chodníků po obci  
a vodní plochy za OÚ a následné 
projednání o odkoupení pozemků, 
které jsou ve vlastnictví KHK 
(ve správě SUS HK) a občanů  
obce;

• připravovaných projektech (akcí) 
se zařazením do připravovaného 
rozpočtu pro rok 2014 „Areál 
pro sport a volnočasové aktivity 
– dokončení“, který zahrnuje 
Vodovodní a kanalizační přípojku 
a ČOV; Hřiště na malou kopanou 
a Rozvod vody v zázemí pro 
sportoviště.  Žádá starostu obce 
o zajištění prodloužení termínů 
územního souhlasu a stavebního 
povolení v termínu 11/2013. Žádá 
starostu obce o zajištění aktualizace 
připravovaných rozpočtů v termínu 
11/2013;

• připravovaných projektech (akcí) 
se zařazením do připravovaného 
rozpočtu pro rok 2014 „Obecní 
hřbitov – dokončení“, který 
zahrnuje Obnovu budov na 
obecním hřbitově; zřízení stálé 
expozice a Osvětlení obecního 
hřbitova. Žádá starostu obce  
o zajištění studie a poté projektové 
dokumentace vč. rozpočtu  
v termínu 11/2013;

• s textem krátké informace  
k představení obce při slavnostním 
aktu udělení vlajky se symboly v 
navrhované podobě. Slavnostního 
aktu se zúčastní místostarosta obce 

zprávy z radnic
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pan Pavel Vejman. Žádá starostu 
obce  o zaslání informace na PS 
PČR v termínu do 31.7.2013;

• pověřením správcem vitríny 
Venkovské tržnice místostarostu 
obce pana Pavla Vejmana. Žádá 
starostu obce o podání informace 
na e-mailovou adresu v termínu do 
31.7.2013.

III. Zastupitelstvo obce schválilo:
• provedená rozpočtová opatření 

v kompetenci starosty obce, 
vykonávající pravomoc rady obce 
a rozpočtová opatření RO 9 ÷ RO 
19;

• Statut pozemních komunikací  
v obci Výrava. Žádá starostu 
obce  o vydání ve formě Opatření  
v termínu do 31.7.2013;

• Statut kulturního dědictví obce 
Výrava. Žádá starostu obce   
o vydání ve formě Opatření  
v termínu do 31.7.2013

• Statut veřejného prostranství  
a péče o vzhled obce Výrava. Žádá 
starostu obce o vydání ve formě 
Opatření v termínu do 31.7.2013. 
Žádá starostu obce o zveřejnění 
poptávky na obsazení pracovního 

místa formou DoPP v termínu do 
31.7.2013.

Všechna zasedání zastupitelstva 
obce jsou veřejná; zápisy a usnesení 
ze zasedání zastupitelstva obce jsou 
zveřejněny na www.vyrava.cz.

Zprávy z činnosti obce a 
obecního úřadu

o plnění Programu rozvoje 
a obnovy venkova – obce 

Výrava a další činnosti obce 
a obecního úřadu.

• Stavba chodníků VII. etapa (od 
křižovatky silnic II. a III. tř. po konec 
obce na Černilov) byla zahájena dne 
15.7.2013. stav chodníků je tzv. 
pochozí, není dokončena zámková 
dlažba.

• Stavba chodníků IV. b) etapy (od 
čp. 152 Halmichová Marcela po 
čp. 159 Pejřilová Kristýna) je před 
zahájením.

• Rekonstrukce Spolkového domu, 
objektu čp.116. Přístavba Hasičské 
zbrojnice a obnova budovy Obecního 
úřadu byla předána dne do užívání. 
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Kolaudace přístavby hasičské 
zbrojnice byla provedena 2.8.2013. 
Omítka budovy Obecního úřadu 
byla dokončena 19.8.2013. Zbývá 

dokončit terénní úpravy za budovou 
Obecního úřadu.

• 24. srpna 2013 byl uspořádán, jako 
každoročně, Dětský den – pohádkový 
rybník.

inZerCe

Jurčíková Jaroslava 
 Výrava 1 - stará hospoda

modeláž gelových  
či akrylových nehtů

Manikúra, peeling, maska, parafinový zábal, zdobení 
přírodních nehtů, šetrné odstranění umělých nehtů 

-vše v pohodlí Vašeho domova-

Cena za gelové nehty se pohybuje  
300,- až 450,- Kč (dle zdobení)

nabízím jak přírodní, jednoduché, tak i extravagantní a 
zdobené nehty, výběr z velkého množství vzorků, či z 

obsáhlé galerie fotek.

telefon 774 839 035, www.nehtyodjarky.cz

nyní nové podzimní barvy a motivy.

inZerCe



cesty k vědění
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ZákLADní škOLA LiBRAntiCe
Autor: M. Bortlíková, Vl. Koutník Zš Librantice

Librantice 119
503 46 Třebechovice pod Orebem
tel.: 773 585 677
       606 787 118
zslibrantice@volny.cz
http://www.zslibrantice.wz.cz

Oslava výročí librantické 
školy

Po 28. červnu letošního roku většina 
škol na dva měsíce osiřela. Jinak 
tomu bylo v librantické škole, která si 
připomíná 100. výročí od své výstavby. 

Přípravy na oslavu výročí, 
které započaly již začátkem roku, 
v posledním týdnu června doslova 
finišovaly: Instalací výstavy, posledními 
grafickými úpravami upomínkových 
materiálů, stavbou „hangáru“, 
dovozem sudových nápojů, stolů, lavic, 
instalací historického hodinového 
stroje, zajištěním řízků, koláčů... Ještě  
v sobotu dopoledne se připravovalo 
zázemí oslav a dolaďovala spousta věcí. 
Konečně, když už bylo vše připraveno, 
zbývaly už jenom obavy, zda bude pěkné 
počasí, přijde dostatek hostů, prostě, 
aby se celý den vydařil podle přání  
a představ organizátorů a spokojenosti 
a radosti všech zúčastněných. 

Předpověď počasí byla příznivá 
a to bylo hlavní. Ale i tak nervozita 
pořadatelů stoupala. Od 13. hodin 
přijížděli účinkující a od půl druhé 
se začali trousit první návštěvníci. 
Do začátku oslav byla zahrada slušně 
zaplněna. 

Po přivítání přítomných a několika 
slovech paní starostky Aleny Hladíkové 
a pana ředitele Pavla Kubíčka se 
rozběhl připravený program. Jako první 
vystoupili žáci naší školy s tanečními 
variacemi na muzikál Mama mia. Pak 
předvedly své umění malé mažoretky 
z Třebechovic. Česká beseda, v podání 
souboru z Mistrovic, dojala hlavně 
starší návštěvnice a nás, kteří jsme ji 
nikdy neviděli tančit na živo, okouzlila.  
K tanci i poslechu hrálo a zpívalo 
CZECH duo – Šárka Vavřinková a Petr 

Konečný.
Pak už následovala setkávání 

a vzpomínání spolužáků a rodáků, 
prohlídka školy a výstavy, která 
mapovala školství v Libranticích od 
prvních dochovaných zpráv. Výstava 
byla rozdělena na několik částí. Období 
před výstavbou nové školní budovy – 
fotografie chalup, kde se dříve vyučovalo, 
společné fotografie dětí do roku 1913, 
dokumenty k nadaci Jana Tejchela 
založené na podporu chudých dětí apod. 
Následovaly plány a cenové nabídky 
k výstavbě nové školy a informace 
o staviteli Václavu Rejchlovi a jeho 
rodině. Fotografie z let 1913-1970 byly 
doplněny popisky se jmény zobrazených 
žáků, takže si mohli návštěvníci najít 
své příbuzné a známé. Další panely nás 
seznámily s mimoškolními aktivitami 
v těchto letech - divadla, školní výlety, 
dětské a sportovní dny. Následovala nová 
historie školy po roce 1994: fotografie  
z rekonstrukce a společné fotky dětí na 
konci školního roku. (Ani se nechce věřit, 
že je to už téměř dvacet let, co naše škola 
opět ožila.) Po seznamech absolventů 

jsme si mohli prohlédnout fotografie  
z minulých srazů spolužáků a také školní 
zprávy, vysvědčení, památníky, sešity, 
knihy a školní pomůcky. Byla zde i sto 
let stará vysvědčení, sešity a výkresy 
z 20. let minulého století, čítanka  
z roku 1872, různě staré slabikáře  
a jiné učebnice. Pro porovnání zde byly 
i současné učebnice a pracovní sešity. 
Do přítomnosti nás uvedly fotografie 
aktivit školy z posledních let. 

Závěrečný panel patřil informacím 
k plánované výstavbě nové mateřské 
školy, na jejíž základní kámen během 
odpoledne paní starostka poklepala. 
Na budoucí „školkovou“ zahradu byla 
vysazena krásná lípa. 

Návštěvníci se mohli projet obcí 
dvěma kočáry s koňmi a navštívit Den 
otevřených dveří ve firmě HNG Czech, 
s.r.o, která zde sídlí a obhospodařuje  
v okolí 2600 ha polí.

Překvapením bylo zprovoznění 
bití hodin, které jsou na škole a které 
se ozývají každou čtvrt hodinu. V hale 
školy bude jako trvalá vzpomínka stát 
původní funkční hodinový stroj, který 
uvedl do provozuschopného stavu 
pan Václav Horák a pod který vyrobil 
podstavec pan Jiří Sčebel ml. 

V prodeji byla sklenička, propisovací 
tužka a kompas s logem výročí a brožura 
se základními informacemi o škole  
a obci. V brožuře jsou, mimo jiné, 
otištěny všechny dochované skupinové 
fotografie žáků školy. Autorem 
velmi pěkné brožury je ing. arch. 
Milan Weiner, který je také autorem 
vložených papírových modelů - školy, 
větrného mlýna a zemědělských strojů, 
používaných HNG Czech, s.r.o.

Všechny upomínkové předměty 
si můžete ještě zakoupit, buď na 
obecním úřadě (je možné požádat  
i o zaslání na dobírku), nebo v librantické 
samoobsluze.

Poděkování za pěkné odpoledne 
patří přípravnému výboru, dárcům 
věcných darů, všem, kteří zapůjčili 
dobové učebnice, dokumenty a sešity, 
sponzorům, účinkujícím, obsluze  
a všem, kdo se zúčastnili. Fotografie  
z akce naleznete na www.librantice.cz.



MAteŘSká škOLA ČeRniLOV
Zš a Mš Černilov

Školská 380
503 43 Černilov
tel.: 495 431 118
První budova: 603 582 818
Druhá budova: 739 095 379
reditel@zscernilov.cz
ms@cernilov.eu 
http://www.zscernilov.cz
http://www.ms.cernilov.eu

Čas strávený ve školce nám 
neuvěřitelně utekl. Když jsme 
přemýšleli o letošním tablu pro 
předškoláky, tak nás v této souvislosti 
napadl budík. Ale jak ho vyrobit? No 
přece z polystyrenu...

Pan Rydlo nám již několikátým 
rokem tablo z tohoto materiálu 
vyřezává a i tentokrát se nabídl  
a ochotně s námi spolupracoval. Touto 
cestou bychom mu chtěli poděkovat. 
Také děkujeme panu Hálkovi za nápis 
na našem tablu a panu školníkovi za 
sestavení a slepení.

Paní učitelky předškoláků.

ZákLADní škOLA ČeRniLOV
Zš a Mš Černilov

Školská 380
503 43 Černilov
tel.: 495 431 118
reditel@zscernilov.cz
ms@cernilov.eu 
http://www.zscernilov.cz
http://www.ms.cernilov.eu

Bývá tradicí  
v mnoha školách, že 
s příchodem prázdnin 
nahradí žáky 

řemeslníci. O letošních prázdninách tomu 
tak bylo i v černilovské škole. Zdárně se 
podařilo zrealizovat všechny plánované 
akce. Jednoduché to rozhodně nebylo 
pro provozní zaměstnance, kteří museli 
společně s pedagogy prostory připravit. 
Z tohoto pohledu bylo rozhodně 
nejnáročnější vyklizení všech tříd z 1. 
a 2. patra, kde došlo k obnově nátěru 
parketových podlah. Při této příležitosti 
proběhla i místní oprava výmaleb. Práce 
však probíhaly i v přízemí a suterénu. 
V přízemí prošla proměnou třída našich 
prvňáčků a jednoduchá nebyla ani 
výměna uzavíracích ventilů jednotlivých 
topných větví. Přesně podle časového 
harmonogramu se podařilo vybudovat 
ventilaci suterénních prostor. V průběhu 
nadcházejících dní bude hlavním 
úkolem nastavení nejvhodnějšího 
režimu provozu. O prázdninách 
neušla pozornosti ani střecha školy. 
Po odstranění krytiny mohlo dojít  
k výměně zetlelých částí vazby. 

Střechou však výčet realizovaných akcí 
ve škole nekončí. V mateřské škole 
byly v obou budovách nainstalovány 
nové kondenzační kotle, které rozhodně 
přinesou nemalou energetickou úsporu. 
Žáci však asi nejvíce ocení nové školní 
hřiště a otevření Školního klubu, kde 
budou moci trávit volné chvíle nejen 
před odpoledním vyučováním. Nové 
prostory klubu uvítají jistě i dojíždějící 
žáci. 

Školní hřiště – toto spojení zní 
zcela samozřejmě, avšak pro řadu škol 
je pouhým přáním. Pro nás je nyní 
realitou. Nově vzniklé plochy budou 
žáci využívat jak v době výuky, tak i při 
volnočasových aktivitách. Po skončení 
výuky bude školní hřiště přístupné široké 
veřejnosti. Běžecká dráha, streetballový 
koš, doskočiště a posilovací stroje 
budou v provozní době volně přístupné. 
Multifunkční plocha bude k dispozici 
organizovaným spolkům i jednotlivcům 
po dohodě se správcem hřiště (paní 
Turková, tel. 728183140). Vzhledem 
k zajištění bezpečnosti budou klíče od 
herní plochy předávány pouze zletilým 
osobám, které přeberou odpovědnost za 

dodržování provozního řádu hřiště. Cena 
pronájmu bude 100 Kč za hodinu.

Mgr. David Kubíček, ředitel školy

Černilovská škola má  
dvojnásobnou mistryni 

republiky!

Již podruhé se Kateřina Navrátilová, 
žákyně 6. třídy naší školy, probojovala 
svými výkony do republikového finále 
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Chtěl bych tímto poděkovat firmě 
ADK Klima s.r.o., zastoupené panem 
Vladimírem Dohodilem, za (finanční) 
sponzorský dar ve výši 15.000 Kč, 
který byl použit na rekonstrukci 
prostor školní družiny.

Mgr. David Kubíček



cesty k vědění

Odznaku všestrannosti olympijských 
vítězů, což je obdoba desetiboje pro děti.  
Katka po celou dobu soutěže podávala 
vynikající výkony a přesvědčivě vedla 
ve své kategorii. Bezkonkurenčně 
nejlepší výkon předvedla ve své 
nejsilnější disciplíně – přeskoku přes 
švihadlo za 2 minuty, kdy se jí podařilo 
překonat všechny ostatní soutěžící bez 

rozdílu věku a výkonem 379 přeskoků 
se stala absolutní mistryní ČR!

Síly Katce vydržely až do konce 
dvoudenní soutěže, kdy se po 
závěrečném běhu na 1000 metrů mohla 
radovat z vítězství ve své kategorii! 
Medaile a dárky jí předávaly opravdové 
osobnosti české atletiky – olympijští 
vítězové a mistři světa Robert Změlík, 
Roman Šebrle, Šárka Kašpárková  
a David Svoboda! 

Připojujeme se ke všem gratulantům, 
Katce blahopřejeme ke skvělým 
sportovním výkonům, děkujeme 
za vynikající reprezentaci školy  
a přejeme mnoho dalších úspěchů. 
Velké poděkování patří také panu Ing. 
Petru Navrátilovi, který Katku do Prahy 
doprovázel a pomáhal jí taktickými  
i odbornými radami. Bližší informace na 
www.ovov.cz

Mgr. Hana Příhodová

škola volá  
i o prázdninách

V červenci se uskutečnil ve dnech 
15. – 19. 7. 2013 „ŠKOLNÍ TÁBOR“.

Probíhal v areálu školy. Zúčastnilo 
se ho 12 dětí ve věku od 4 do 9 let. Děti 
sportovaly, koupaly se, závodily. Jely  

i na výlet do Hradce Králové. Celý tábor 
byl dovršen karnevalem a vyhodnocením 
celotáborové hry.

Mgr. Marcela Najmanová,  
Mgr. Naďa Suntychová

škola volá prvňáčky

2. září letošního roku 33 prvňáčků 
nastoupilo do dvou prvních tříd. Tento 
první důležitý krok v životě s nimi sdíleli 
nejen rodiče, ale i prarodiče. Přivítaly 
je paní učitelky, pan ředitel společně  
s panem starostou.

Všichni jim budeme přát, aby jejich 
elán a nadšení vydržely co nejdéle.

Učitelky 1. tříd

Víčka pro Vanesku

V minulém školním roce probíhala 
po téměř celé druhé pololetí sbírka 
umělohmotných víček pro Vanesku  
z Chlumce nad Cidlinou, stiženou 
nemocí motýlích křídel. Zapojila se celá 
škola i širší veřejnost, která měla možnost 
nosit víčka do místní cukrárny. Sesbíralo 
se jich nakonec 231 kg. Vykoupila 
nám je firma Ferda z Hradce Králové. 
Loňská šestá třída sepsala v rámci výuky 
slohu průvodní dopis Vanesce a během 
prázdnin se akce ukončila. Děkujeme 
všem zúčastněným! Na závěr připojuji 
odpověď paní Markéty, maminky malé 
Vanesky.

Mgr. Hana Šimková

 
0. ročník Memoriálu  

Hýni Horáka

V neděli 23. 6. 2013 pořádal FK 
Černilov vzpomínkový fotbalový turnaj 
pro mladší žáky. Na černilovském 
hlavním hřišti se sešlo deset týmů,  
v nichž Hýňa hrál, a nebo v nich hrají 
jeho kamarádi a kamarádky: RMSK 
Cidlina Nový Bydžov U-13, Jiskra 

Jaroměř, Baník Vamberk, RMSK Cidlina 
Nový Bydžov U-11, FC Hradec Králové 
dívky, Sokol Stěžery, FK Černilov 
U-13, FC Slavia Hradec Králové, Sokol 
Třebeš, FK Černilov U-11. Těchto deset 
týmů zápasilo po celý den o putovní 
pohár a spoustu dalších cen. Hrálo se 
nejspravedlivějším způsobem, a to každý 
s každým. Hrací doba utkání byla 15 
minut. V polovině turnaje, v čase oběda, 
přišly na řadu dovednostní soutěže. 

Každý tým nominoval své zástupce, 
kteří soutěžili o titul nejlepšího dribléra 
a o titul pro hráče s nejlepším vedením 
míče. Všech dvacet soutěžících, kteří se 
soubojů zúčastnili, předvedlo vynikající 
výkony. Dále byli oceněni nejlepší hráči 
z každého týmu. Cenu pro nejlepšího 
brankaře turnaje získal černilovský 
Jirka Strnad.  Dramatické rozuzlení 
přineslo vyhlášení o nejlepšího střelce 
turnaje, které musel rozhodnout rozstřel 
mezi bratranci Doležalovými z RMSK 
Cidlina Nový Bydžov U-13. Vítězem 
se nakonec stal David Doležal. I přesto, 
že dnes vůbec nešlo o nějaké body 
nebo výsledky, sluší se uvést konečnou 
tabulku turnaje:

1. RMSK Cidlina „A“
2. Slavia Hradec Králové
3. TJ Sokol Třebeš
4. FK Černilov „A“
5. TJ Baník Vamberk
6. RMSK Cidlina „B“
7. FK Jaroměř
8. FC Hradec Králové dívky
9. TJ Sokol Stěžery
10. FK Černilov „B“

Všem hráčům a hráčkám, kteří 
se na turnaji prezentovali, děkujeme 
za krásné výkony a gratulujeme  
k dosaženému umístění. Celá tato 
akce by se nemohla uskutečnit 
bez pomoci mnoha dobrovolníků  
a hlavně sponzorů: Advokátní kancelář 
KALCSO/VESECKÁ/KROPÁČOVÁ 
KALCSOVÁ, Aleš Pražák, ARMAT 
spol. s r. o., AXIS a. s., BETONOV,  B+L 
střechy - Petr Ličman a Zdeněk Brož, 
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Krásný dobrý den, Vám všem,
chtěla bych Vám strašně moc 

poděkovat za Váš zájem, ochotu 
a pomoc... Opravdu si toho velice 
vážíme. Vy všichni nám dáváte sílu a 
hlavně možnost jít dál a dál bojovat s 
touto ošklivou nemocí.

Vaneska je opravdu veliká 
bojovnice, i přesto vše se dokáže 
smát... Moc Vám milé děti a paní 
učitelko ještě jednou děkujeme!

Obrovské díky. S pozdravem 
Markéta Sergejeva, maminka Vanesky



CANTO, Cukrárna a kavárna Alena 
Rydlová, Český rozhlas Hradec Králové, 

Daniel Zumr – truhlářství, David 
Horák – Mlýny Voženílek, DENT UNIT 
s. r. o., Doktor Důlek s. r. o., Dopravní 
podnik Města Hradce Králové, 
Dražby EU, s. r. o., EKB – úklidové 
služby, EKO-EKVITERM spol. s r. 
o., Eva a Láďa Skákalovi, fa Ježek, 
FELIX STEEL, a. s., Florbalový 
klub Černilov, František Kerhart, 
HNG Czech s. r. o., Holubec Martin, 
Chládek a Tintěra Pardubice, 
Jaromír Pavel, Jaroslav Jakub – 
překladatelské služby, Jiří Slezák 
– Kuchyně JS, Jirka Štěnička, 
Klub dobré pohody Černilov, 
Kola Kulhánek, Královehradecký 
krajský fotbalový svaz, Lucie a 
Jiří Strnadovi, Malečková Hana a 
Tomanová Anna, Milan Malý, Miroslav 
Čuda, Monika Machová, MORRIS CZ, 
MUDr. Tomáš Hrdina – Diabetologická 
ordinace Opočno, Obecní úřad Černilov, 
Okresní fotbalový svaz, Petr Šrámek 
– BLESKOVÝ INTERNET, Petr 
Štefan, PILATES-FITNESS – Šárka 

Riebel, Pojišťovna Kooperativa, PPL – 
Martin Zeman, Radek Lorenc, Radim 
Drtílek – autodoprava, REGINA a. s., 
Richard Fibiger, ROCK MACHINE  
a MAX 1, Roman Hrnčíř, SEVEN HK, 

s. r. o., Srubové domy Haniš, STUDIO 
ARTEFAKT, s. r. o., tiskárny BNB, TOI 
TOI, Truhlářství Jan Skákal, UNIMONT 
s. r. o., Václav Zikmund a Lenka 
Žídková, Veolia Voda Česká republika, 
a. s., Vítězslav Hálek, VYSA s. r. o.

Všem výše uvedeným děkujeme  

a doufáme, že turnaj budou podporovat  
i v následujících letech. Velké 
poděkování také patří všem rodičům 
a kamarádům, kteří nám s přípravou 
a organizací turnaje velmi pomohli. 

Jmenovitě bych rád poděkoval 
Joskovi Šolcovi, který svým 
skvělým moderováním pomohl  
k výborné atmosféře turnaje. 
Nemohu také opomenout velmi 
kvalitní výkony všech rozhodčích, 
kteří odpískali celý turnaj bez 
nároků na honorář: Leoš Slavíček, 
Pavel Orel, Vladan Haleš, Jan 
Staněk, Zbyněk Novotný, Aleš Šob.

Z turnaje je i televizní reportáž, 
která běžela na na sportovním kanále 
České televize v rámci pořadu Sport 
v regionech. Tuto reportáž můžete 
zhlédnout při zadání uvedeného 

odkazu: (http://www.ceskatelevize.
cz/porady/10103510226-sport-v-
regionech/213471290030009/video/) 

Na závěr si dovolím tvrdit, že turnaj 
měl veliký úspěch a doufám, že se  
z tohoto sportovního klání stane tradice! 

Organizační výbor turnaje
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co se událo...

tak nám pařez dospěl!
Autor: Dolejšáci

Stalo se tak v sobotu 10. srpna 2013, 
když jsme se sešli u černilovského 
Dolejšáku po osmnácté.

Nálada byla výborná - díky nám 
všem, počasí nám přálo - díky tam 
nahoře, sportoviště bylo ozvučeno 
- díky Pavle a Honzo Ferbasovi, 
občerstvení přichystáno - díky Jitko  
a Petře…, koně zapřaženy - díky Jirko 
Hladíku, kobylky osedlány - díky Pepo 
Nápravníku, Markéto Hofmanová  
a Radko Frýbová.

Všechny přihlášené soutěžní 
týmy nastoupily v plném počtu, a tak 
se po osmé hodině začalo soutěžit.     
Tradičně jsme zahájili hodem pařezem, 
současně se rozběhly mače v nohejbale. 
Následovaly soutěže na vysoké noze 
/štafetová chůze na chůdách/, tři 
na jednom /chůze na lyžích pro tři 
soutěžící/, oblíbené pití piva a současně 
se rozeběhla atraktivní voda /dva na 
duši s podlážkou pádlující lopatami, 
třetí si vylosoval jízdu v neckách  
a k tomu pádlo/. Po letech jsme znovu 
oprášili toč kolotoč /pět otoček kolem 
sudu a navlečení deseti korálků na 
vlasec/. Každý ročník se snažíme 
zpestřit nějakou novinkou, letos štafeta 
vystrč ho /svislá kanalizační trubka  
s otvory pro prsty, na dně tři tenisáky/.

To už se blížila šestnáctá hodina, 
chybělo několik nohejbalových zápasů 
a před námi byla poslední disciplína  
ó sudová /opět štafeta, kde první 
probíhá slalom vpředu smeták  
a pětilitrový sud a zbývající dva nesou 
pivní sud padesátilitrový/.

A jak to letos dopadlo? 
1. Rajčáci 44 bodů 
2. Wořežprut 58 bodů
3. Vančák team 61 bodů
4. Hafiko 70 bodů 
5. Drsoň stock team 70 bodů
6. 1.B 1980 87 bodů
7. Pyrotechnici 96 bodů
8. Názef týmu 104 bodů 
9. Dream team  112 bodů  
10. Sídlišťáci 114 bodů 
11. Dva a půl chlapa 117 bodů
12. Drtiči 125 bodů
13. MKM 131 bodů
14. Made in Divec 133 bodů
15. Karlové 137 bodů
16. Ozdoby dám. ložnic 140 bodů
17. Jurský park 145 bodů
18. Bílí negři 155 bodů
19. Jenom jako 156 bodů
20. Rosomáci 157 bodů
21. Dobrovolníci 162 bodů
22. Průstřel hlavy 165 bodů
23. Hip hop team 174 bodů
24. Majami 184 bodů
25. Na konci sil 199 bodů
26. Soptíci Jaroměř 204 bobů
27. Trio lopaťáci 214 bodů
28. Na hadry 215 bodů
29. Královélhotečtí paňáci 233 bodů
30. Tydýti 235 bodů
31. Černý křoví 263 bodů

Zvláštní ocenění
Zdeněk Cejnar 

- Zlepšení loňského výkonu v hodu  
pařezem o 25 cm (9,55)

Veronika Duchoňová 
- Za pohodové pití piva (1:22min)

Kačka Hofmanová 
- Za statečnost (účast družstva  
v soutěži na poslední chvíli)

Královélhotečtí paňáci 
- Za originální “safari” příjezd

Trio lopaťáci 
- Za první pád: kdo, co; druhý pád: 
bez koho, čeho; třetí pád: komu, 
čemu; čtvrtý pád: vidím - koho,co: 
Radku, proč?

Černý křoví 
- Za dobrovolnou zátěž sudu  
z vlastních řad (Ó - sudová…), za Pú 
a Grizli (3 na 1)

Milan Předseda Hofman 
- Za GPS navigaci týmu Na hadry  
(3 na 1)

To bylo hlavním bodem programu 
po 19,00 hodině na zábavě v Hospůdce  
“U Šulců”, kterou pořádáme pro sponzory, 
soutěžící a pořadatele. Letos poprvé  
v diskotékovém rytmu Honzy Ferbase.

Na klasiku jsme vsadili při oslovení 
opékače prasátek - díky Honzo Černý  
a compeny!

Protože není vůbec jednoduché  
a každým rokem je to těžší, zabezpečit 
takto velkou akci po finanční stránce, 
patří největší DÍK našim sponzorům:

OÚ Černilov, Petr a Renata Vackovi, 
RTH - Vítězslav Hálek a Dagmar 
Lovasová, Dexempo - Zdeněk Hofman, 
Předměřické mlýny Voženílek, František 
Kerhart, Dražby EU, TOI TOI - Hembala 
Jan, Spoza s.r.o., HNG Bukovina, 
Coca Cola, Letní parket a Hospůdka 
“U Hrubých” Výrava, Hospůdka “U 
Šulcu”, Hospoda “U Vidliček”, Hospoda 
“U Matese”, Cukrárna Černilov, VK 
Ložiska, Hora Mont s.r.o., Odemo - Jana 
Morávková, Morris CZ, Zemní práce - 
Josef Šlor, MekiSoft - Tomáš Obzina, 
Voborník Vladimír, Černý Jan, Herzán 
Jiří, Miroslav Veselý - Čerpací stanice 
Černilov, Jiří a Zdena Šrámkovi, Jan 
Špatenka a syn s.r.o., Ladislav a Hana 
Blažkovi, Ladislav a Jana Hofmanovi,  
Raiffisen  stavební spořitelna, Prodejna 
vín - Kotkovi, Kadeřnictví - Křížková 
Jana, Axis Hradec Králové, Msio s.r.o.

Děkujeme! Tak za rok, druhou 
srpnovou sobotu 9. srpna 2014!
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V Libranticích

V sobotu 31. 8. jsme v Libranticích 
měli tradiční rozloučení s prázdninami. 
Tím letošním byla cesta kolem světa. Na 
patnácti zastávkách se děti seznámily při 
soutěžích s různými zeměmi a  pro tyto 
země typickými předměty nebo činnostmi. 
Na cestu děti vypravil sám cestovatel Emil 
Holub a pak už jim nebránilo nic v jejich 
putování a soutěžení. V České republice 
si zaházely soudky s pivem, u Eskymaček 
skákaly po ledových krách, v Americe 
lovily krávu. Na cestě se dostaly do Afriky, 
Skotska, Mexika, Holandska, Japonska i na 
Hawaii.

Po soutěžích dostaly děti malou 
odměnu a opékaly párky. Po celé odpoledne 
měla drobotina k dispozici skákací 
hrad. Po západu slunce osvětlil oblohu 
krásný ohňostroj a děti odešly. Pak už se  
s prázdninami loučili dospělí. 

Milada Bortlíková

V lejšovce

Tak dětem skončily prázdniny. Aby si 
užily předposlední den, uspořádaly pro ně 
maminky v sobotu 31. srpna od 14 hodin 
Dětský den ve sportovním areálu obce. 
Počasí se vydařilo a protože podobné akce 
už mají v obci tradici, přišlo přes čtyřicet 
dětí z obce i z okolí.

Šikovné maminky sehnaly od 
sponzorů odměny a dokonce  napekly 
kupu posvícenských koláčů. Děti mohly 
získat odměny v deseti disciplínách. 
Soutěžící uplatnili svojí zdatnost třeba při 
skákání v pytli nebo přechodu po lanové 
lávce, šikovnost při házení nebo kroketu 
a odvahu při sjíždění po laně. Jako zlatý 
hřeb soutěžního odpoledne byla pro děti 
připravena projížďka motorovou lodí po 
místním rybníku. 

Rozdáním všech cen však tento den ve 
sportovním areálu neskončil. Soutěže se 
uklidily  a od 18 hodin začala posvícenská 
taneční zábava. Rodina Štěpánova, která 
se celý den skvěle starala o přísun pití 

ROZLOuČení S PRáZDninAMi

a jídla pro všechny účastníky, pozvala 
osvědčeného DJ Meddyho, který nám hrál 
oblíbené  hity k tanci i poslechu.  Byl to 
pěkný letní den a užili si ho děti i dospělí. 
Moc děkujeme všem organizátorům  
a děkujeme také maminkám i tatínkům, 
kteří pomáhali u jednotlivých disciplín.

Milada Buštová

V Černilově

Rozloučení s prázdninami bylo 
skvělé. Pomohlo mu i počasí, které 
asi stovce soutěžících opravdu 
přálo. Ti se sem sjeli z různých míst  
v kraji, od Staré Paky až po Opočno 
a Třebechovice pod Orebem. Kromě 
soutěží si děti mohly vyzkoušet také 
výtvarné dílny, kde vybarvovaly 
třeba odlitky z trilobitů nebo 
vystřihávaly a barvily dinosaury. 
Součástí dětského dne byla také dvě 
divadelní představení. Na závěr pak 
účastníky čekalo předtančení ZUMBY  
s  následnou výukou tohoto 
zajímavého a moderního tance.

Roman Šimek

V Újezdě

Poslední prázdninovou sobotu, na 
zakončení prázdnin, uspořádala paní 

Jolana, hostinská v Újezdě dětský den. 
Účast dětí nebyla tak velká jako jindy, ale 
o to víc si to užily. Soutěžily v různých 
disciplínách. Ať už to bylo skákání  
v pytli, házení míčků na terč a do koše, 
házení kroužků, chůze na chůdách, nebo 
minigolf. Největší zájem byl o malování 
kamínků různých velikostí a navlékání 
náhrdelníků a náramků z těstovin. Nejvíc 
si to ale dětičky užily při zdobení dortů. 
Každá skupina dostala dortový korpus,  
v míse už byla připravena náplň z tvarohu 
a zakysané smetany, šlehačka a mísa 
jahod. Všichni zapojili svoji fantazii a už 
vznikaly krásné dortové výtvory. Zvítězili 
všichni, protože všechny dorty byly krásné 
a děti se do nich nakonec s chutí pustily. 
Zdařilý Dětský den završila možná největší 
atrakce, čokoládová fontána, do které si 
všichni namáčeli připravené kousky ovoce 
a na úplný závěr byla připravena bohatá 
tombola s krásnými cenami. Takže opět 
jako vždy, největší dík patří paní Jolaně za 
perfektní přípravu.

M. Landová
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SPORtOVní DětSký Den V LiBŘiCíCH
Autor: Jiří Plhal

Jak se již v Libřicích stalo tradicí konal se v odpoledních 
hodinách na fotbalovém hřišti první zářijový víkend Dětský 
sportovní den. V deseti disciplínách soutěžilo bezmála 40 
malých sportovců. Některé soutěže byly zkouškou zdatnosti  
a jiné zas zkouškou trpělivosti. Soutěžilo se  například v chůzi na 
chůdách, chůzi po kladině s míčkem, chytání rybiček, střelbě ze 
vzduchovky, v kriketu, skákání v pytli...

Všechny děti, od nejmenších i po ty školou povinné, se snažily 
a byly moc šikovné, a proto po zasloužené snaze  a úspěšném 
absolvování všech disciplín obdržely dárečky a na doplnění 
energie klobásu a limču. Počasí nám přálo, všichni soutěžící  
i doprovod z řad rodičů i prarodičů si soutěžní slunečné odpoledne 
užili. Nám už jen zbývá popřát všem školákům hodně úspěchů  
v letošním školním roce a budeme se na všechny těšit příští rok.

DětSký Den V LiBŘiCíCH
Autor: Jana Rašková, Foto: Feifer photo

V sobotu 22. června se uskutečnil na 
místním hřišti tradiční Dětský den, který 
uspořádali dobrovolní hasiči s místními 
ženami. Nabitý odpolední program zahájily 
svým vystoupením roztomilé Izabelky  
z Holohlav, skupina mažoretek 
předškolního věku. Po tomto úvodním 
čísle se už děti mohly vrhnout na plnění 
jednotlivých disciplín. Čekalo je zatloukání 
hřebíků, přetahování lanem, slalom s 
míčem, střelba ze vzduchovky, sestavování 
hadic, práce se džberovkou a na závěr 
prokousání se koláčkem ke zlaté minci. 
Každé z dětí bylo za absolvování úkolů 

odměněno dobrůtkami i drobnými dárky.
Kromě uvedených disciplín jsme 

program doplnili o malování na obličej, 
takže po hřišti pobíhali různí motýlci, 
kočičky, pandy, ale také spiderman či 
kostlivec. Děti i dospělí ocenili přehlídku 
historických i nejmodernějších traktorů, 
mohli si je doslova osahat, posadit se do 
kabiny a dokonce se i projet. Pozvali jsme 
i zástupce Českého červeného kříže, který 
měl připravenu ukázku první pomoci. 

A to už se pomalu blížilo vyvrcholení 
celé akce – tolik oblíbená pěnová párty. 
Zmáčené, ale nadšené děti si užily 

slunečného odpoledne a radost měli i jejich 
rodiče a prarodiče. O tom, že je náš Dětský 
den vyhlášený i po okolí svědčí fakt, že se 
letos sešlo přes 60 dětí.

keMPinGOVý Den
Autor: Ladislava Pozdílková

Příjemné slunečné počasí nás přivítalo na koupališti ve 
Smržově, kde se konal další ročník Kempingového dětského dne. 
Nejoblíbenější atrakcí se stal bezpochyby velký skákací hrad se 
skluzavkou a nafukovací balonky, za což velmi děkujeme pobočce 
MM Reality z Jaroměře. Kromě skákacího hradu bylo pro děti 
připraveno zdobení (a následné pojídání) perníčků, artistický 
koutek s diabolem a talíři na tyčce a spousta tanečních a hudebních 
soutěží o sladké ceny. Když si děti dostatečně zasoutěžily  
a zaskákaly, přijeli koně s vozem a dětské osazenstvo odvezli do lesa 
na dřevo. S dostatečnými zásobami dřeva jsme se vrátili na hřiště 
ke koupališti, a každý si opekl buřtík. Hodní koníci ještě podnikli 
pro malé zájemce několik okružních jízd po vesnici, za což jim 
také děkujeme:-). Závěr dne se nesl ve znamení písniček s kytarou 
a různými bubínky, činelkami, dřívky a podobnými oblíbenými 
nástroji. Již teď se těšíme na příští společné „kempování“!

Připravujeme:
Drakiáda - sobota 19.10. od 15 hod. za mysliveckou chatou
Halloween - čtvrtek 31.10. od 17 hod. na hřišti

Mikuláš - neděle 1.12. od 17 hod. v restauraci U Koupaliště
Adventní setkání u kapličky - sobota 21.12. od 16 hod
Cvičení pro rodiče s dětmi - každé úterý od 17 hod. v budově  

   obecního úřadu, každé poslední úterý  
   v měsíci tančíme břišní a afro tance
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kŘižíkOVA fOntánA
Autor: Ladislava Pozdílková

Nevšední a originální zážitek si pro 
nás připravily sbory dobrovolných hasičů 
z Polabí v sobotu 7.9. Vpodvečer vjela do 
Smržova kolona houkajících a svítících 
hasičských vozů, což byl signál pro nás 
diváky, abychom se vydali ke smržovskému 
koupališti, kde mělo být předvedeno 
několik Křižíkových fontán. Akce započala 
nástupem hasičů a věnováním fontán 
tříleté holčičce, která zachránila včasným 
zavoláním pomoci život svým starším 
kamarádkám. Brzy se vznesly první proudy 
vody z hasičských stříkaček za doprovodu 
majestátných tónů Smetanovy Vltavy.
Po první fontáně následovala přestávka 
na občerstvení a na poslední technické 
úpravy překvapení dnešního večera - měl 
být vypuštěn silný proud vody Kraken. 
Brzy jsme se dočkali čtveračivých trylků 
Vivaldiho Jara a vypuštění Krakena za 
veselého burácení „Toreádorů“ z Bizetovy 
Carmen. Aplaus byl veliký, a to nás 
čekal zlatý hřeb večera-noční vystoupení  
s umělým barevným osvětlením. To bylo 
naplánováno na 21 hodinu. Každá stříkačka 
byla osvětlena vlastní baterkou, koupaliště 
lemovala barevná divadelní světla. 
Tajemnou, místy až  strašidelnou atmosféru 
dokreslovaly zvuky Carminy Burany. 
Proudy vody a Kraken, střídající se světla 
a mystická hudba, to vše vytvářelo téměř 
nadpřirozený dojem. Pro velký úspěch byla 

na samotný závěr předvedena i Smetanova 
Vltava s osvětlením. Nadšený potlesk  
a ovace diváků byly jasnou odpovědí na 
otázku, zda se jim představení líbilo.

Za všechny diváky proto ještě jednou 
děkuji všem dobrovolným hasičům ze 
Smržova, Hubílesa, Smiřic, Vlkova, 
Černožic, Semonic, Jezbin, Chlumu, 
Ruseka, Skaličky a Libřic za hodiny 
pilného nácviku, úžasný zážitek ,a obzvlášť 
panu Aixnerovi za bezchybnou organizaci 
a řízení celého programu.

Odevzdávat vysloužilá elektrozařízení 
na místa zpětného odběru se opravdu vyplatí!
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PRODAná neVěStA nA POSVíCení Ve SkALiČCe
Autor: Zdeňka Klimešová a Jaroslav Wild

V sobotu dne 24. srpna jsme 
uspořádali tradiční posvícení, tentokrát 
ve staročeském duchu s podtitulem „Proč 
bychom se netěšili“.

Den začínal hasičskou soutěží pro 
děti v přeboru jednotlivců. Předškoláci se 
umístili takto: 1. Jakub Fajčík, 2. Ondřej 
Havlík, 3. Jan Kyncl, 4. Štěpán Mikeš, 
5. Zdeněk Vašata a 6. Radek Eremiáš.  
Předškolačky dopadly následovně:  
1. Rozálie Vandasová, 2. Barbora Machová, 
3. Tereza Klimešová, 4. Hana Zýková.  
V kategorii školaček soutěžila pouze 
Nikola Juranová a hoši školou povinní  
měli tyto výsledky: 1. Emil Gunar, 2. Jan 
Zýka, 3. Jaroslav Srba (ten byl pochválen 
za nezištnou pomoc soutěžícím), 4. Láďa 
Eremiáš, 5. Radek Fajčík, 6. Roman Gunar.

Odpolední memoriál Arnošta Driena 
ve fotbale mezi ženatými a svobodnými 
letos vyhráli svobodní 9 : 6.

A co by to bylo za posvícení bez 
koláčů? Proto byla vyhlášena soutěž „ 
O nejchutnější koláč“. Porota složená 
z přítomných pánů neměla lehké 
rozhodování, sešlo se totiž  čtrnáct vzorků. 
Chuťové buňky přítomných porotců 

nejpříjemněji naladily Martina Houserová, 
Šárka Zýková a Naďa a Petra Holečkovy.

Odpoledne pokračovalo v soutěžním 
duchu, jako třeba prokousávání se velkými 
povidlovými koláči, přetahování lanem 
nebo skákaní v pytli.

Rozdováděné děti zklidnil a zaujal 
pásmem loutkových veršovaných pohádek 
od Františka Hrubína pan Ladislav Peřina, 
bývalý člen divadla Drak.

Vyvrcholením akce byl průvod, který 
vycházel z „Památky“ pana Housera, 
prošel celou vesnicí a skončil na louce 
u rybníčka. Zde jsme našim občanům 
předvedli připravené veselé představení 

Smetanovy Prodané nevěsty. Při čteném 
scénáři Petra Pěnkavy se na „scéně“ 
objevil Jeník s Mařenkou, rodiče 
Krušinovi a Míchovi, ukecávající Kecal, 
koktavý Vašek.

Nechyběl ani pochod komediantů 
s principálem, svůdnou Esmeraldou, 
artistkou, provazochodkyní i s opilým 
medvědem. Celý děj podbarvovaly tóny 
známých árií, jako Věrné milování, Znám 
jednu dívku, ta má dukáty, Milostné 
zvířátko. Vše skončilo tancem a písněmi 
Dobrá věc se podařila, věrná láska 
zvítězila a Proč bychom se netěšili, což 
bylo i mottem celého letošního posvícení, 
které se dle ohlasů líbilo. Úspěchu akce 
přispělo i počasí, které se vydařilo. Atrakcí, 
hlavně pro malé, byl  motorový vláček  
z Dopravního podniku Hradec Králové, 
který svážel diváky z okolních vesnic.

Celodenní veselí ukončila večerní 
zábava, kdy k tanci a poslechu, až do rána 
hrála skupina Hektor.

Za zvládnutí této akce děkujeme všem 
účinkujícím, pořadatelům – Obci Skalice, 
dobrovolným hasičům ze Skaličky, spolku 
žen Kaličky a všem sponzorům.

DětSký Den Ve VýRAVě
Autor: Jiří Hájek

Sobotní odpoledne 24.8.2013 patřilo těm nejmenším. Paní 
Jana Hojná spolu s místními dobrovolníky přichystala pro 
děti den plný pohádkových postav a  soutěží. Děti svoji pouť 
začaly u rybníka, kde je opět čekalo mnoho pohádkových 
bytostí. Hádaly druhy mouky u mlynáře, lovily penízky  
u vodníka, přetahovaly se s Asterixem, u pohádkové babičky 
skládaly obrázky. Loupežníky obehrávaly ve hře v kostkách, 
u Bořka stavitele se učily zacházet s kladivem a u čarodějnice 
opravovat koště. Samozřejmě nechyběla ani víla a převozník.

Dále si děti mohly vyzkoušet, jaké je to být hasičem, 
traktoristou nebo se mohly povozit na kočáře taženém koňmi. 
Spoustu soutěží bylo připraveno také na hřišti. Tam se mohly 
občerstvit a tentokrát je obsluhovali samotní indiáni.   

Počasí bylo nádherné a děti si svůj den pěkně užily.
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S DŮCHODCi OPět nA VýLetě
Autor: Zdeňka Klimešová

Na 25. června jsme měli pro naše 
důchodce připraven výlet. Z našich obcí 
jsme vyjížděli  ráno za deště a s obavami, 
když jsme  ve Skaličce viděli  zaplavené 
dětské hřiště a ve Skalici  vylitý potok.

Poprvé jsme se zastavili v Nymburku. 
Zde je ve Vlastivědném muzeu od roku 
1999 umístěna stálá expozice o životě  
a díle spisovatele Bohumila Hrabala. Tady 
jsme se dozvěděli, že se narodil 28. 3. 
1914 v Brně – Židenicích svobodné matce 
Marii Kyliánové. Do tří let žil u prarodičů 
v Brně. Jeho matka se 7. 2. 1916 provdala 
za Františka Hrabala a ten dal 26.12. 1916 
souhlas k tomu, aby se malý Bohumil 
Kylián jmenoval Hrabal. Téhož roku 
25.9. se narodil nevlastní bratr Břetislav 
Josef. V srpnu 1919 se rodina přestěhovala 
do Nymburka, tady bydleli ve zdejším 
pivovaru, kde otec pracoval  jako správce 
až do roku 1948. Později si v Nymburku 
postavili vilku, kterou jsme míjeli cestou.

Hrabal s obtížemi dokončil reálku, 
několikrát totiž propadl. Právnickou 
fakultu mohl dokončit až po válce v roce 
1946. Za války pracoval jako železniční 
dělník a výpravčí v Kostomlatech, později 
byl pojišťovacím agentem , obchodním 

cestujícím, dělal v kladenských ocelárnách 
a ve sběrných surovinách a v divadle 
byl kulisákem. Teprve v roce 1963 se 
stal spisovatelem. V roce 1956 se oženil  
s Eliškou Plevovou, které všichni říkali 
Pipsi. V roce 1965 si Hrabalovi koupili v 
Kersku chatu. Bohumil František Hrabal 
zemřel 3. února 1997 v Praze po pádu z 
okna v pátém patře v nemocnici na Bulovce.

Další zastávkou byla exkurze  
v nymburském pivovaru. Tady jsme viděli, 
jak klíčí ječmen a jak se vaří pivo. Byli jsme 
i ve stáčírně a v expedici a dozvěděli jsme 
se, že je tam zaměstnáno 69 lidí. Bohumil 
Hrabal dovolil, aby se tento národní nápoj 
vyráběl pod značkou Postřižinské pivo. 
Také jsme se zastavili u pamětní cedule, 
která je při zemi, pod úrovní kolen, protože 
pan Hrabal nechtěl desku, ale měl přání, 
že když už ji budou dělat, tak a  ať je 
tak vysoko, jak dočůrají psi. Plni dojmů  
z Nymburka jsme dojeli do městyse Křince. 
Tady dlouhá léta chátral zapomenutý 
zámek. V roce 2006 ho koupila rodina 
Zdeňka Harapese (příbuzné baletního 
mistra) a postupně provádějí rekonstrukci.

Zámkem nás provázel sám velice 
příjemný majitel. V roce 1649 byly 

položeny základy a v roce  1659 byl zámek 
dostavěn hrabětem Pavlem z Morzina.  
V roce 1907 se majitelem stala bankéřská 
rodina Bathmannů a měl jej ve vlastnictví 
až do ruku 1945.

Cenný mobiliář byl rozprodán ve 
veřejné dražbě a tím zmizely cenné 
předměty a historické listiny. V zámku 
se usídlila škola, ale špatné stavební 
úpravy vedly k tomu, že brzy skončila. 
Jinak v zámku vznikla traktorová stanice, 
hospodařilo tam JZD a byla tady také 
pekárna. My jsme obdivovali dva Modré 
salónky, pojmenované podle fresek  
s velmi originální tematikou. Neznámý 
autor namaloval scény zobrazující  šlechtu 
v nejrůznějších intimních situacích, jako 
jsou například milostné námluvy, kojení 
nebo návštěva u zubaře. Prohlédli jsme si 
také  expozici Stará škola s historickými 
lavicemi a katedrou. Potom jsme chvíli 
poseděli v zámecké kavárně Café Amarnth, 
která byla otevřena letos v květnu. Odtud 
jsme pokračovali na večeři. Tentokrát jsme 
tajili, kde je večeře  zamluvena. Všichni 
byli velice mile překvapeni, když jsme 
výlet ukončili v Merklově statku u pana 
Housera ve Skaličce. 
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zaujalo nás

BOOM? JeSkYně nAHRAZuJí MOŘe
Autor: Tomáš Hejtmánek

V posledních letech začaly růst  
v Česku solné jeskyně jako houby po 
dešti. Lékaři to vítají. Pobyt na slaném 
vzduchu totiž pomáhá při léčbě alergií 
a chorob dýchacích cest. V minulosti se 
proto lidé vydávali na dovolenou k moři. 
Jenže ta většinou zabrala jen na krátko. 
Alternativou se tak staly takzvané solno-
jodové jeskyně. Sůl se tam do vzduchu 
nedostává z moře, ale přímo ze soli. 
Celý systém funguje tak, že technika 
vhání do jeskyně vzduch skrz stěny a ten 
na sebe váže sůl. V umělých jeskyních 
se však nepoužívá sůl z lomů, ale  
z moří. Ta totiž obsahuje desetkrát více 

minerálů. Nejčastěji se přitom používá 
sůl z Mrtvého moře, která má obsah 
minerálů ještě vyšší. 

Pozitivní účinky slaného vzduchu 
jsou známé po staletí. Při léčbě astmatu, 
alergické rýmy a dalších nemocí horních 
i dolních dýchacích cest se proto jezdí na 
ozdravné pobyty k moři. Slaný vzduch 
navíc pomáhá i při některých kožních 
problémech. Podle provozovatelů však 
jedna návštěva solné jeskyně vydá za 
dva až tři dny u moře, protože je zde 
vzduch prosycený solí intenzivněji. 
Některé pojišťovny proto na vstup do 
jeskyní přispívají. Vyjde je to levněji. 

Lidé navíc vyhledávají solné jeskyně  
i kvůli relaxaci. V klidném prostředí a na 
slaném vzduchu si prý dobře odpočinou 
a načerpají energii.

Do solných jeskyní se většinou chodí 
v dlouhém rukávu a bez bot. Někde 
půjčují lidem návleky, jinde bílé ponožky. 
Bílé kvůli čistotě. Zatímco bakterie 
zlikviduje po každé seanci germicidní 
zářič a klimatizace vymění vydýchaný 
vzduch, špína z jeskyně jen tak nezmizí. 
Stěny i strop jsou totiž většinou pokryté 
solí, která je i na podlaze. Jeskyně bývají 
vybavené lehátky, ale děti si tu často 
mohou hrát i na zemi.
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SkALiCkÉ PekLO
Autor: J.+V. Vosykovi

Obec Skalice a pár nadšenců z řad 
hasičů zorganizovali opět v tradiční termín 
13. 7. 2013 již XVIII. ročník turnaje v malé 
kopané. Akce se každoročně těší velikému 
zájmu jak hráčů a trenérů, tak diváků.  
Z organizačních důvodů bylo nutné odříct 
spousty týmů. Právo zúčastnit se mělo 
nakonec deset družstev rozdělených do 
dvou skupin. Opět nechyběla nová družstva 
jako: Hany Bany Praha (družstvo umělců 
z Prahy), Duarig Stěžery a El Pollo Locos. 
Letošní turnaj byl opravdu vyrovnaný,  
o což se snažíme ve Skalici roky. První tým 
od posledního dělily pouhé 3 body. Nechci 
to zakřiknout, ale i počasí je k nám v tento 
termín příznivé. Malinko nám sprchlo jen 
v pátek, což hřišti jen prospělo. Takže tam 
nahoru rovněž veliké díky. Raritou byly 
skvělé výkony herců z Prahy: Michala 
Hrušky a Karla Wiencka. Rozhodčím byl 
opět pan Sobotka z HK. 

Jelikož i naše akce se neobejde bez 
příspěvku sponzorů, tak i zde je výčet 
těch, kteří finančně vypomáhají roky, za 
což jim moc děkujeme: Rieger a Kubeček 
– instalatérské a topenářské práce, Skalice 
6; Karel Vandas – malířství, Skalice 93; 
GASTRO–KOŘENÍ,s.r.o. Skalice 38; 
Jarda Wild – hadry, autodoprava, Skalička 
3; Petr Beneš – truhlářství, Skalice 45; Aleš 
Houser – HOSA – kompletní realizace 
staveb, Skalička 16; ADS – autodoprava, 
stavební a zemní práce, kontejnery, 
Blešno; MERIDA Hradec Králové, 
s.r.o. – hygienické prostředky; Hospoda  
„U Karásků“ - Skalice. Vozidlo zapůjčila 
firma Autodoprava Drtílek, HK. Velké 
poděkování též náleží obecnímu úřadu za 

zakoupení cen a neutuchající spolupráci. 
Speciální poděkování náleží M. Hruškovi 
z Prahy za moderování akce. Dále 
děkujeme P. Martínkovi, K. Hrobařové, 
J. Matěnovi, M. Šulcovi, R. Vandasovi, 
P. Karáskovi, T. Konířovi, J. Javůrkovi za 
pomoc na přípravě a úklidu J.Kašparovi za 
scouting a V. Hrobařové za datové služby. 

Příprava turnaje začala již v pátek: 
postavením stanu, nalajnováním hřiště, 
zavěšením sítí, přípravou pódia, info.
tabulí a úklidu před i po akci. Občerstvení 
zabezpečil na výbornou tým manželů 
Karáskových ze Skalice. Na Skalickém 
pekle, turnaji s tradicí od roku 1996, se 
hrálo ve dvou pětičlenných skupinách. 
První tři postupovali do play – off. 

Čtvrtfinále: 
El Pollo Locos : AC 1866 Chlum 0:1
1.FK Újezd : Spartak Skalice  2:1
Semifinále:
Duarig Stěžery : AC 1866 Chlum 1:2
FC Skalička : 1.FK Újezd  1:0Pen.
Finále:
FC Skalička : AC 1866 Chlum  2:1

Turnaj končil v 17:30 slavnostním 
vyhlášením vítězů a předáním cen. 
Vítězství si překvapivě odnesl tým FC 
Skalička. Druhou příčku obsadil AC 1866 
Chlum. A třetí místo získal při své premiéře 
tým Duarig Stěžery. Součástí každoroční 
korunovace vítězů je i vyhlášení 
nejlepších jednotlivců. Nejlepším hráčem 
z pěti góly byl M. Podrazil (Duarig). 
Nejlepším gólmanem se opět po roce,  
a jako první brankář historie, stal suverénní  
P. Adamovič (Újezd). Sympaťákem turnaje 
byl vyhlášen M. Hruška (Hany Bany). 

Během atraktivního turnaje padlo 
51 gólů, gólový průměr činil 2,55 gólu 
na zápas. Po celý den fandilo mnoho 
diváků a většina z nich zůstala i na 
následný program pod hvězdami. Od 
19hod vystoupilo seskupení V. Šulcové 
AQUABELY (aneb Pamela opět v akci). 
Od rána do rána nám k tomu všemu 
vyhrával DJ Karlos se svojí show. Od 
20hod program gradoval vystoupením 
rockové skupiny Wořežprut z nedaleké 
Bukoviny, podporovaní výbornými bicími 
M. Orlíva (Blue efekt), která nám odehrála 
naprosto jedinečný koncert. Sklidila velký 
potlesk stovky rockových příznivců. 

Akce si udržuje vysokou kulturní  
a společenskou úroveň. Přejeme si, aby 
i nadále, vydrželo nadšení nezbytné  
k přípravě i organizaci této velké akce. 
Těšíme se na příští letní setkání v roce 
2014. Obvyklý termín, jakož i veškeré 
informace a fotogalerii naleznete na www.
skalickepeklo.cz. Ještě závěrem bychom 
chtěli poděkovat lidem bydlícím v okolí za 
trpělivost.



PODěkOVání ZA táBOR
Autor: Kateřina Ježková

A je to za náma! Prázdniny, nutno 
podotknout že krásné sluníčkové prázdniny, 
utekly jako voda a děti si vykročily, snad 
tou správnou nohou, do školních lavic. Pro 
mé ratolesti byl asi největší zážitek první 
společný tábor! V loňském roce ho poprvé 
vyzkoušela dcera a syn při vyzvedávání své 
sestřičky prohlásil, že příští rok jede taky, že 
by se mu na táboře líbilo taky a opravdu se 
tak stalo!

Tábor Nesytá v Kohoutově Vyhnánově 
se stal tedy pro letošních 12 prázdninových 
dnů domovem i pro mé dvě děti. S velkými 
obavami z následného loučení jsem je 
oba odvážela v neděli 11.8. Jaké bylo 
mé příjemné překvapení, po příjezdu  
a příchodu na místo se děti rozkoukaly 
velice rychle, hlavně Patrik si našel hned po 
pár minutkách kamaráda ze školky, takže 
bylo téměř vyhráno, že loučení proběhne 
bez slzavého údolí. Barča věděla, že jí dorazí 
kamarádky a spolužačky ze školy, tak už 
se těšila také. Předala jsem děti vedoucím, 
rozdala poslední „pokyny a chytré rady“  
a hlavně si nabrala do zásob pusinek a objetí 
od svých miláčků a naposledy zamávala 
svým milovaným dětičkám.

Nedočkavě jsem každý den vyhlížela 
slíbené fotky na webových stránkách www.
nesyta.cz a třetí den jsem se dočkala jistě 
nejen já. Na prvních fotečkách jsem viděla 
dětičky spokojené a trošku se uklidnila. Ještě 
mnohem víc mě uklidnila ujišťovací sms, že 
syn se má skvěle. Jen první dopis od dcery 
z tábora mě trochu zarazil, ale věděla jsem, 
že pokud bude dětem teskno po rodičích, tak 
asi hlavně po večerech, a tak to podle řádek 
v dopise také bylo!

Fotečky přibývaly, momentky, kdy jsem 
viděla dovádět nejen své děti, a z táborového 
deníku jsem se dovídala o aktivitách na 
táboře. Čím dál víc jsem si byla jistá, že jsou 
Barča s Páťou jak se říká ve svém živlu, 
neboť vím, jak milují společnost svých 
vrstevníků, jak moc rády mají soutěže, 
plnění různých úkolů atd. a o to přeci na 
táboře jde! Přesně to, co doma s rodiči 
nemají, zažívají na táboře a díky úžasným 
vedoucím, kteří táboru Nesytá vládnou, si 
děti odváží domu spousty krásných a určitě  
i nezapomenutelných zážitků.

V loňském roce jsme odmítli návštěvu 
dcery na táboře, neboť se nám to nezdálo 
jako ideální nápad. Byli jsme prý jedni 
z mála, kdo nepřijel za svým dítětem po 
týdnu na návštěvu. Dcera to prý nesla těžce, 
ale něco mi našeptávalo, že to je možná 
menší zlo než příjezd a poté znovu týdenní 
odloučení. Letos jsme oběma dětem slíbili, 
že na plánovanou nedělní návštěvu určitě  
s tatínkem dorazíme. Moc jsme se těšili, že 
po týdnu zase uvidíme naši drobotinu, ale oba 
dva jsme se obávali odjezdu. Nejkrásnější 
moment nastal hned, jak jsme se navzájem 
spatřili. Děti už nás oba vyhlížely a jakmile 
nás spatřily, syn skočil do náruče tatínkovi  
a dcera mně, oba dva brečeli radostí a štěstím 
a nutno podotknout, že nejen ony, já taky! 
Neskutečně krásné chvíle to byly...

Společné nedělní odpoledne jsme si 
užili za krásného slunečného počasí při 
soutěžích, za které děti dostávaly papírové 
peníze (nesytky), které poté sloužily  
k nákupu odměn nebo případně za ně mohly 
děti na střelnici vystřelit papírovou růži či 
jinou odměnu! A mně už asi navždy zůstane 

jako památka na synův první tábor právě 
krásná modrá papírová růže. Kromě soutěží 
asi všichni rodiče a ostatní příbuzní nahlédli 
do chatek, kde jejich dětičky přespávají  
a mají „vzorně naklizeno.“ No nevím, jak 
kde jinde, ale pořádek si opravdu představuji 
jinak, ale o ten samozřejmě na táboře jde 
až v poslední řadě! Myslím, že proviantů 
bylo nejen pro děti dovezeno dost a podle 
toho, co jsem na chatkách u dětí viděla, tak  
o dobrůtky všeho druhu nebyla u dětí vůbec 
žádná nouze! Po dvou hodinách soutěžení  
a návštěv nastal čas rozloučení. Uf.. nesnáším 
loučení, jakákoliv loučení mi nedělají dobře, 
natož se rozloučit s dětmi. Ty naše děti po 
pár slzičkách zamávaly, rozdaly poslední 
pusinky a objetí a odešly zpátky ke svým 
vedoucím, u některých dětí bylo loučení  
o maličko těžší. Pět dní uteklo jako voda, 
děti prožily ještě spousty krásných chvil 
jako například diskotéky, soutěže, výlety, 
hry, táboráky, a také šmoulí maškarní, 
závody a jiného šmoulování. V pátek 23.8. 
však nastal čas návratu domů!!!

Chtěla bych velice srdečně poděkovat 
všem těm, kteří tábor „Nesytá“ pro naše děti 
připravují, chystají, vedou, vymýšlejí, vaří, 
hlídají, kuchtí, děti utěšují, foukají bolístky, 
léčí a já nevím co ještě, zkrátka všem těm, 
kteří táborem žijí. Z vlastní zkušenosti mohu 
tábor Nesytá všem jenom doporučit!!!

Čas prázdnin je ten tam. Nastal nový 
školní rok a já věřím, že všichni, nejen 
táborníci, vykročili tou správnou nohou do 
dalšího školního roku! Všem prvňáčkům, 
stejně jako tomu našemu, přeji, ať se jim ve 
škole líbí a daří co nejlépe a všem ostatním 
ať mají úspěšné nejen školní dny!!!
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Je tady září a všichni jsme zase  
v plném nasazení v kolotoči práce, 
školy, kroužků a domácích povinností. 
Z prázdnin už zbyly jen vzpomínky. Ty 
letošní jsou pro spoustu černilovských 
dětí a jejich kamarádů spojené  
s prožitím krásných 13 dnů na táboře 
Nesytá. Již po 19. jsme se v druhé 
polovině srpna sešli na známém místě, 
tentokrát s modrým tričkem a bílou 
čepičkou Šmoulů v kufru.

Kromě již zmíněných Šmoulů nás 
letos čekalo spoustu nových her a soutěží. 
Za zmínku stojí den v přírodě pod názvem 
„Kdo přežije“, večerní program „Nesytá 

má talent“, návštěva golfistů a hasičů nebo 
celodenní výlet do skal.

Ale všechno jednou končí a my se 

neSYtá 2013
Autor: Lenka Javůrková, Jana Kollátorová a kolektiv vedoucích LDT Nesytá

museli po 13 dnech rozloučit. Se 
slzami v očích jsme si navzájem 
slíbili: „ TAK ZASE ZA ROK“. Dobrá 
zpráva je, že už nyní se každým dnem 
naše čekání zkracuje. A kdybyste se 
někdy chtěli na chvíli ocitnou zpátky 
na Nesytě, navštivte www.nesyta.cz, 
kde naleznete fotografie z průběhu 
celého tábora, táborový deník a také 
informace o připravovaných akcích 
(bruslení, čarodějnice...)

Na závěr přejeme všem dětem 
i jejich rodičům úspěšný školní rok 
2013/2014 a těšíme se na Vás na Nesytě 
10.- 22. srpna 2014.



ze života spolků

VOLeJBAL ČeRniLOV
Autor: Magda Beková

Již tradičně se každou neděli schází 
černilovské volejbalistky, aby si trochu 
zatrénovaly, zahrály volejbal a hlavně, 
aby společně strávily pěkné odpoledne 
plné radosti z pohybu na čerstvém 
vzduchu, případně v zázemí sokolovny 
ve Vlkově. Tým není tvořen pouze 
ženami z Černilova, doplňují ho i hráčky 
z okolních vesnic, například z Vlkova, 
Smržova, Bukoviny či Lochenic.

Černilovský tým se účastní okresního 
přeboru Českého volejbalového svazu. 
V ročníku 2012/2013 obsadil krásné 
druhé místo s devíti vyhranými a třemi 
prohranými zápasy. Výsledky loňského 
ročníku soutěže jsou v tabulce.

V letošním ročníku (2013/2014) 
mají černilovské ženy ve skupině pouze  
6 týmů (VK Černilov, TJ Sokol Třebeš C, 
TJ Sokol Nechanice, TJ Sokol Pouchov, 
TJ Sokol Chlumec nad Cidlinou a TK 
Gruba Hradec Králové). Soutěž se hraje 
tříkolově a zatím jsou odehrány pouze 
první tři zápasy, v nichž Černilov porazil 
Nechanice 3:1,  Pouchov 3:0 a Třebeš 
C 3:0. Díky skvělému startu do nové 

sezóny je černilovské družstvo opět  
v čele tabulky.

Během roku a hlavně přes léto se 
koná několik ženských volejbalových 
turnajů. Bohužel v letošním roce se 
černilovačky zúčastnily pouze jednoho 
turnaje. Ten byl pořádán koncem června 
smiřickými volejbalistkami ve Smržově  
a účastnilo se ho 10 družstev. Černilov po 
vydařeném dni plném sluníčka a pohody 
obsadil krásné třetí místo.

Všechny členky družstva mnohokrát 
děkují za podporu Obecnímu úřadu 
Černilov. Pokud by se nějaká volejbalistka 
chtěla přidat k nedělnímu tréninku, ať 
dorazí na kurty v Černilově v 16:30 hod, 
případně se ozve na tel. 605051219.

p. družstvo        utkání   V   P   K     sety      míče    body
1. TJ Sokol Smiřice A    12       10  2  0     33:12    1022:861 22
2. VK Černilov A       12        9    3   0     32:17    1115:978 21
3. TJ Sokol Pouchov A  12        7    5  0     25:25    1039:1040 19
4. TJ Sokol Třebeš C     12     6    6  0     22:21    921:897 18
5. TK Gruba HK A       12     5    7  0     24:24    1025:1002 17
6. TJ Sokol Chlumec A  12     5    7  0     20:25    944:965 17
7. TJ Sokol Třebeš B      12     0    12  0      4:36     647:970 12
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fARnOSt ČeRniLOV
Autor: Jaroslav Kudrnáč

farní den

Již tradičně se konal poslední neděli 
v srpnu již čtrnáctý Farní den. Program 
byl připraven pro děti i pro ty starší. 
Akordeonové duo svými melodiemi 
zahájilo odpolední program, který pak 
pokračoval pohádkou O neposlušných 
kůzlátkách v podání Jiřího Polehni  
a soutěžemi pro děti. Ty se pro 
nepříznivé počasí tentokrát konaly  
v budově fary. Naplánovaný program 
ukončila koncertem tramp-folková 
skupina Přístav z Brna.  

Letošnímu Farnímu dni nepřálo 
počasí, a tak i návštěvníků bylo méně 
než v minulých ročnících. Je to škoda, 
protože pořadatelé Farního dne počítají  
i s „mokrou“ variantou a i tentokrát bylo 
občerstvení dostatek.

Pěší putování do neratova

Je čtvrtek 29. srpna a od katolického 
kostela na svou pouť vyráží dvanáct 

poutníků. Pohnutá historie a působivá 
atmosféra kostela s prosklenou střechou 
v Neratově je jejich cílem. 

První zastávka byla v nedalekých 
Libníkovicích na rozhledně a další 
o několik kilometrů dál v kostele 
svatého Jakuba ve Vysokém Újezdě. 
Po odpoledním 
o d p o č i n k u  
v Dřízenském 
údolí nedaleko 
kapličky Panny 
Marie Lurdské 
všichni dorazili 
do Vojenic, 
místa prvního 
nocování. Ve 
školní jídelně 
byla zajištěna 
večeře i snídaně.

Páteční trasa 
vedla poutníky 
přes Černíkovice 
do Solnice, kde si prohlédli opravené 
stavení s mlýnem. Další cesta vedla 

krásnou podhorskou krajinou až do 
malebného Liberku, kde čekala večeře  
v Hospodě Na hradě a nocleh na faře.

Sobotní ráno bylo nádherné a po 
prohlídce dřevěného kostela svatého 
Petra a Pavla všichni vyrazili na poslední 
etapu. Ta vedla přes Rampuši do Říček 

v Orlických 
horách. Po 
doplnění sil ve 
zdejší horské 
u s e d l o s t i 
Devětsil se 
všichni sešli na 
Anenském vrchu 
„na kafíčku“. 
Odtud to bylo do 
Neratova už jen 
co by kamenem 
dohodil.

Co říci na 
konec? Sešla 
se skvělá 

parta lidí a počasí nám přálo a nejen  
to...
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SOkOL ČeRniLOV
Autor: Radek Jelen

Se Sokolem za Rampušákem

Když jsme letos v únoru na Valné 
hromadě naší TJ Sokol Černilov 
debatovali o tom, co by se dalo zajímavého 
podniknout, přišla řeč i na kdysi populární 
tradici turistických pochodů, které  
v minulosti naše TJ organizovala.

Myšlenka na obnovení této tradice 
nás hodně zaujala, takže začalo veliké 
plánování a vymýšlení různých možností. 
Dlouho jsme přemýšleli, odkud a kam se 
vlastně vydat. Nakonec zvítězil názor, že 
není  zas takové umění jen tak se procházet 
někde kolem Černilova nebo po Orlických 
horách kolem Sokolské chaty. Přece - když 
jsme „Tělocvičná jednota Sokol Černilov“ 
a máme „Sokolskou chatu“ v Deštném, 
tak by se mělo jít právě z Černilova  
a na Sokolskou chatu, že? A jako jediný  
a správný termín se nám zdál první víkend 
v září. Během cesty si alespoň stihneme 
navzájem povyprávět, co zajímavého jsme 
zažili o prázdninách a na dovolených.

A tak bylo rozhodnuto. Vyrážíme první  
sobotu v září od sokolovny v Černilově, 
v Dobrušce přibereme ty, kterým by se 
snad těch 40 km zdálo moc a odpoledne 
(nebo spíš k večeru) se všichni sejdeme na 
Sokolské chatě v Deštném.

Pak už zbývalo doladit jen pár detailů, 
vyvěsit plakáty, poslat pozvánky a těšit se 
na sobotu 7. září.

Na startu pochodu se nás po šesté 
hodině ranní sešlo čtrnáct. Rychle jsme 
vyplnili přihlášky, dostali do ruky mapky 
s trasou pochodu a mohlo se vyrazit. Bylo 
krásné podzimní ráno, vzduch byl příjemně 
svěží, a tak první část cesty rychle ubíhala. 
Mezi Dolním a Horním Černilovem nás 
vítalo právě vycházející slunce a slibovalo 
nám krásné počasí. Šlo se opravdu moc 
pěkně, takže jsme zjistili, že jsme už po 
desáté hodině dopoledne kousek před 
Dobruškou. A protože bylo ještě dost času 
do oběda, kdy se k nám měla připojit druhá 
část účastníků, zastavili jsme se v Pulicích 
v nově opravené hospůdce a na zahrádce v 
příjemném stínu lip jsme si dopřáli menší 
občerstvení ;-). 

Po krátkém obědě v Dobrušce 
odstartovala i druhá etapa pochodu,  
a tak jsme mohli už v počtu 23 dospělých 
a 10 dětí vyrazit na cestu do hor. Nálada 
byla stále skvělá, a tak jsme zvládli 
i trochu dobrodružnější cestu roklí  
a korytem vyschlého potoka „po modré“ 
z Dobrušky do Domašína. Tento zážitek 
nás ovšem trochu odradil od pokračování 

po turistických trasách, rádi jsme vzali na 
milost do té doby opovrhované asfaltky  
a dál jsme pokračovali po stále stoupajících 
silničkách. Cesta už tolik neubíhala - 
slunce svítilo a hřálo, jako kdyby tušilo, že 
má jednu z posledních možností letos ještě 
naplno ukázat, co dovede… Ale i přes 
odpolední horko jsme postupně procházeli 
kolem míst, jejichž názvy mnozí z nás 
do té doby znali jen z mapy. Domašín, 
Spáleniště, Kamenice... Vesničku za 
vesničkou jsme postupně nechávali za 
sebou. A když jsme po úmorné cestě mezi 
poli z Kamenice dorazili do Rovného, byla 
naše únava na vrcholu. Jen šipka s nápisem 
„Prázova bouda 2,5km“ nám dodávala sil 
k dalšímu pochodu. Cesta na Prázovku 
se zdála být nekonečná a zřejmě proto 
zažil místní hospodský největší počet 
osob, objednávajících si Kofolu, během 
své dosavadní kariéry. Možná, že nad tím 
nechápavě kroutí hlavou dodnes . 

Na Prázovce se už ale nikdo  
z nás nezdržoval moc dlouho, vždyť na 
Sokolskou chatu už to byl jen kousek a cíl 
pochodu byl tím pádem skoro na dohled. 
Poslední kilometry cesty nám utekly 
jako voda a když jsme sestupovali lesní 
cestou k chatě, vítala nás báječná vůně 
grilované kýty. Nenašel se nikdo, kdo by 
odolal posezení na terase před Sokolskou 
chatou - vždyť právě nastal ten správný 
čas na vzájemné vyprávění zážitků  
z cesty, počítání puchýřů na nohou, nebo 
jen slastné konstatování „máme tu šílenou 
cestu za sebou – dali jsme to!“

Večer, když už dorazili opravdu všichni 
účastníci, nastal čas vyhlašování výsledků:

Trasu 40 kilometrů z Černilova do 
Deštného zdolalo 14 účastníků, trasu 17 
kilometrů z Dobrušky do Deštného prošlo 
9 dospělých a 10 dětí. Nikdo pochod 
nevzdal a všichni jsme (víceméně zdraví  
a nepoškození) dorazili do cíle.

Nemladšími účastníky byli Bára 
Kašparová, Nikola Doubravová a Patrik 
Ježek (prošli trasu 17km). Nejstarší (moc 
se to označení nehodí – já vím) byla 
Věra Jelenová (trasa 40km). Jako první 
 z účastníků byl na chatě Jirka Lukášek 
(trasa 40 km). A vítězi pochodu jsme se stali 
všichni – vždyť to byl báječně prožitý den!

Tak Vám všem ještě jednou děkuji za 
účast a za Vaši skvělou společnost – až 
nás přestanou bolet nohy a zahojí se nám 
puchýře, určitě si řekneme, že to vlastně 
bylo fajn.  A za rok se zase sejdeme  
v šest ráno u sokolovny, nebo v poledne 
v Dobrušce. Určitě nás bude i víc a zase 
se vydáme na návštěvu k Rampušákovi do 
Orlických hor.  Už zase těším.
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   Popovodňová pomoc

Letošní povodně opět napáchaly 
mnoho škod. Naší oblasti se vyhnuly  
a nijak nás nepoškodily. Rozhodli jsme se 
proto pomoci v zatopených oblastech. Naší 
vybranou obcí se stala obec Arnultovice, 
která je součástí obce Rudník.Chtěli jsme, 
aby naše pomoc byla přímo v určitém místě 
určitým lidem. Zjistili jsme, že dobrovolníků 
na odklízení škod mají dostatek, proto jsme 
se zvolili pomoc finanční. K nám hasičům 

se přidal také Svaz žen, částkou vybranou 
na dobrovolném vstupném z Dětského dne.

Dne 7.7.2013 jsme vyrazili  
v odpoledních hodinách do Arnultovic  
s částkou 10.000 Kč.

Na místě jsme již byli očekáváni 
starostou hasičů, který nás provedl obcí. 
Naše cesta vedla do místní  hasičské 
zbrojnice, kde jsme předali peníze tamním 
hasičům. Ti přislíbili, že peníze rozdělí 
mezi své postižené členy - hasiče.  

starosta SDH Libřice

Pokračování historie  
Sdh v Libřicích

Rok 1978 – rok stého výročí sboru, 
začal jako obvykle výborovou schůzí, 
a to 15. ledna. Pan Václav Kulhánek  
z Lejšovky sehnal na Slovensku pro naši 
požární jednotku vojenský radiovůz T 805 
zelené barvy. Na úpravě pro naše potřeby 
se podíleli pánové Budinský a Rygl. 
Přebarvení na červeno provedl podnik 
ČSAO v Hradci Králové. Zároveň bylo 
prodáno sběrateli historických vozidel 
staré vozidlo Škoda s loukoťovými koly  
a navijákem hadic za částku 4.500,- Kč.  
V dubnu jsme se zúčastnili okrskového 
cvičení ve Skalici, v květnu pak bylo 
provedeno námětové cvičení s vodou 
na objekt kravína v Libřicích. Dne 8. 
června jsme doprovodili na poslední cestě 
dlouholetého člena Josefa Bartoně, který 
zemřel ve věku 80 let. Po skončení pohřbu 

SDH LiBŘiCe

provedla čestná hasičská jednotka slavnostní 
pochod za doprovodu dechové hudby.

3. července v 19 hodin byl Okresním 
výborem SPO v Hradci Králové vyhlášen 
cvičný poplach s výjezdem a zkouškou 
techniky s místem určení Černilov. Akce 
se zúčastnilo 13 jednotek tehdejšího XIII. 
okrsku. 12. července velitel sboru Josef 
Jedinák spolu s předsedou MV Národní 
fronty v Libřicích panem Františkem 
Dvořákem oslovili stranické, státní  
a společenské orgány v Hradci Králové  
a pozvali jejich představitele na oslavy 100. 
výročí našeho sboru. Současně se pilně 
pracovalo na přípravě oslav. Na starém 
fotbalovém hřišti za školou se stavělo 
podium pro hudbu, stánky pro občerstvení, 
lavičky pro diváky, chystala se tombola.

Oslavy 100. výročí založení sboru 
v Libřicích se uskutečnily 23. července 
1978. Slavnostní schůzi, které se zúčastnilo 
24 členů a 29 hostí, zahájil v 10 hodin 
dopoledne předseda sboru pan Josef 
Špatenka č. 19. Zprávu o činnosti sboru 
za uplynulých sto let přednesl velitel Josef 
Jedinák. V pozdravném projevu pak mimo 
jiné vystoupil i předseda Okresního výboru 
Svazu požární ochrany v Hradci Králové 
Pavel Peca. Poté byly předány diplomy  
a věcné ceny zasloužilým členům sboru.

Po společném obědě se začaly sjíždět 
požární jednotky našeho 13. okrsku: 
Černilov, Lejšovka, Hubíles, Skalička, 
Skalice, Výrava, Smržov, Librantice, Divec, 
a ze sousedního okrsku Jasenná a Králova 
Lhota. K uvítání jim hrála třicetičlenná 
kapela z Opočna. Ve 13.30 začal slavnostní 
průvod obcí s položením věnce k pamětní 
desce padlých, tehdy umístěné v budově 
školy. Poté následoval odchod na hřiště, 
kde hasičské jednotky provedly slavnostní 
defilé před čestnou tribunou, na které 
zaujali místa zástupci stranických, státních, 
společenských a výrobních organizací 
v čele s prvním tajemníkem Okresního 
národního výboru v Hradci Králové 
soudruhem Vášou. Zde bylo provedeno 
dekorování našeho sborového praporu 
pamětní stuhou, kterou připevnil na prapor 
předseda JZD ve Smržově pan Ladislav 
John. Následovaly pozdravné projevy hostí. 
Tajemník Váša závěrem svého vystoupení 
předal předsedovi tehdy základní organizace  
v Libřicích panu Josefu Špatenkovi Čestné 
uznání rady ONV v Hradci Králové pro naši 
organizaci.

Po skončení oficialit přišla na pořad dne 
volná zábava. Účastníci oslav, kterých se za 
krásného, slunečného počasí sešlo na pět 
set, mohli poslouchat koncert Opočenky. 

Požární jednotky Skaličky, Černilova, 
Výravy a Lejšovky předvedly požární 
útok na hořící objekt. Na své si přišly  
i děti u kolotoče a střelnic, jakož i sportovní 
příznivci, kteří s napětím sledovali 
fotbalové utkání mezi domácími požárníky 
a jejich kolegy z Králové Lhoty. Zkrátka 
nepřišli ani sázkaři, neboť tombola nabízela 
netušené věci – až po živé sele! Spokojeni 
byli i konzumenti vinného a chmelového 
moku, neboť tyto tekly proudem. Slavný 
den byl zakončen taneční zábavou  
v místním hostinci.

V roce 1979, 15. února, zasahovala 
naše požární jednotka při požáru stavení 
obchodníka Václava Černého (naproti 
dnešnímu parkovišti). Požár zpozoroval 
asi o půlnoci soused Václav Voltr, když si 
šel ven ulevit. Požárnickou pohotovostí, 
dovedností a ukázněností členů sboru  
a ostatních pomáhajících občanů se nám 
podařilo požár půdních prostor a střešní 
konstrukce lokalizovat do příjezdu hasičů  
z Hradce Králové a spolu s nimi pak o druhé 
hodině noční zlikvidovat. A přitom jsme 
ještě ochránili sousední stavení pana Josefa 
Kumprechta, které bylo nejvíce ohrožené.  
S rozedněním jsme pak postiženým 
pomáhali s úklidem a provizorním zakrytím 
stropů proti dešti. Za celou akci jsme si 
vysloužili uznání široké občanské veřejnosti.

V roce 1980 byl ustanoven opět nový 
okrsek, slučující sbory Smržov, Hubíles, 
Lejšovku a Libřice, a sice pod číslem 3  
v okrese Hradec Králové. 1. června uspořádal 
sbor u příležitosti Mezinárodního dne dětí 
jednodenní výlet pro libřické děti. Nejdříve 
jsme navštívili Krajský požární útvar  
v Hradci Králové, kde si děti ale i jejich 
doprovod prohlédly moderní techniku. 
Další cesta vedla do státního hřebčína  
v Kladrubech. Zde měl hlavní slovo starý 
rejtar Václav Balický. Poté jsme navštívili 
státní zámek v Kačině, kde je umístěno 
zemědělské muzeum. Zájezd jsme zakončili 
prohlídkou Kutné Hory, chrámu sv. Barbory 
s proslulé kostnice v Sedlci.

Koncem roku 3. okrsek opět zanikl, aby 
vznikl nový – Černilovsko, který sdružuje 
Černilov, Újezd, Divec, Libníkovice, 
Librantice, Lejšovku, Výravu a Libřice.

V březnu 1985 jsme uspořádali 
Pepíkovskou zábavu. Provedli jsme 
generální úklid zbrojnice, sběr druhotných 
surovin a připravili vozidlo T 805 na 
technickou prohlídku. V součinnosti se 
závodním sborem JZD Smržov jsme 
provedli námětové cvičení na objekt 
sušárny v Libřicích.

Ve dnech 21. – 22. července toho roku 
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jsme uspořádali výlet pro členy sboru 
a jejich rodinné příslušníky. Navštívili 
jsme postupně Mimoň, Nový Bor, Děčín, 
Benešov nad Ploučnicí a Liberec, resp. 
liberecké výstavní trhy. Sbor podpořil tuto 
akci částkou tři tisíce korun.

Na výroční členské schůzi, která se 
uskutečnila v říjnu, rezignoval na funkci 
předsedy sboru dlouholetý činovník pak 
Josef Špatenka č. 19, a to ze zdravotních 
důvodů. Na padesát let se aktivně 
zúčastňoval všeho dění ve sboru a byl vždy 
příkladem pro ostatní. Novým předsedou 
byl zvolen pan Jiří Budinský. Jubilejní 
hasičský ples, 60. v pořadí, se konal  
v lednu 1986. V květnu se pak na našem 
sportovním hřišti konala sportovní soutěž 
požárních družstev, které se zúčastnilo 10 
družstev mužů a dvě družstva žen. Pro nás 
skončila soutěž zklamáním – skončili jsme 
na devátém místě, protože se strojníkovi 
nepodařilo přílišnou nervozitou dostat 
včas vodu do stroje. 3. července jsme 
zasahovali při zahoření kůlny u Formánků.  
V socialistické soutěži základních 
organizací v hradeckém okrese jsme se 
umístili ze 115 přihlášených na slušném 45. 
místě. Pro školení členů požárního družstva 
jsme využívali naučných filmů, které se 
promítaly v hospodě, protože je věčně 
žízniví požárníci vnímají nad půllitrem 
lépe než slovo mluvené. V květnu 1987 
odpracovali naši členové mnoho hodin při 
přípravě cvičiště pro požární soutěž. Ta se 
uskutečnila 25. června a své síly v ní změřila 
požární družstva zemědělských podniků  
z hradeckého okresu – 29 družstev mužů  
a dvě družstva žen. Soutěž pořádaly Okresní 
zemědělská správa Hradec Králové a Svaz 
družstevních rolníků v Hradci Králové. 
Vlastní pořadatelství, resp. organizační 
zabezpečení akce, bylo svěřeno JZD  
V. I. Lenina se sídlem ve Smržově. O dva 
dny později se u nás konala další soutěž, 
tentokráte okrsková za účasti 10 družstev 
mužů. Skončili jsme předposlední.

Na výroční členské schůzi byl 
zvolen nový výbor sboru: předseda 
Jiří Budinský, velitel a kronikář Josef 
Jedinák, politicko-výchovný referent Jiří 
Cerhák, referent prevence Václav Voltr 
ml., jednatel Otto Štichauer, hospodář ing. 
Jiří Šafránek, technický referent Marián 
Dugas, organizační referent Milan Drobný  
a referent civilní obrany Břetislav Kutík. 
Rok 1988 jsme zahájili Požárnickým 
plesem. 6. února se velitel Josef Jedinák 
zúčastnil okresní konference představitelů 
požárních sborů v Hradci Králové, kde 
v diskuzi vystoupil na téma Problémy 

vesnických organizací a členská aktivita. 29. 
února vyhořel mezistropní prostor v budově 
bývalé školy, kde byl toho času kinosál 
– pravděpodobně od zazděného trámu  
v komíně. Likvidace ohně trvala čtyři 
hodiny. Dále byla velká pozornost také 
věnována přípravám na oslavy 110. výročí 
založení sboru. Od JZD Smržov jsme 
obdrželi pět tisíc korun, LIPRA Libřice 
koupila čtyři vycházkové stejnokroje. 
MNV Černilov, pod jehož správu naše 
obec spadala, umístil nový žulový obelisk 
s pamětní deskou padlých do parčíku 
u křižovatky před hospodou. To vše za 
vydatné pomoci členů sboru a dalších 
spoluobčanů. Jako dárek k jubileu jsme od 
Okresního sboru požární ochrany v Hradci 
Králové dostali novou motorovou stříkačku 
PPS 12.

Oslavy 110. výročí založení Sboru 
dobrovolných hasičů v Libřicích dne 11. 
června 1988

Hudba ZAZ Jaroměř vítá od devíti 
hodin přijíždějící sbory: Jasenná, Králova 

Lhota, Hubíles, Bukovina, Čibuz, Skalice, 
Librantice, Černilov, Újezd, Výrava. Sjíždějí 
se i rodáci a přátelé obce. Od časného rána je 
nádherné počasí. Široká občanská veřejnost 
se baví po svém: u pouťových atrakcí, 
kupují si suvenýry, prohlížejí si vystavené 
kroniky v sále hospody, poslouchají hudbu, 
sistují u stánků s občerstvením ve stínu 
nádherných lip u parkoviště před kostelem 
sv. Michaela. V půl jedenácté následuje 
průvod obcí s položením věnce u památníku 
padlých ve světových válkách. Po skončení 
průvodu uniformovaných hasičů i dalších 
občanů následuje společný oběd v hostinci. 
Od 14 hodin se uskutečnila slavnostní 
schůze, které se zúčastnilo na devadesát 
osob. Za Okresní výbor Svazu požární 
ochrany v Hradci Králové se zúčastnil 
předseda Oldřich Fišera z Mokrovous, 
který předal odměny zasloužilým členům 
sboru. Slavnostní den byl zakončen lidovou 
veselicí. 

 Pokračování příště
Josef Jedinák, kronikář SDH Libřice

inZerCe

ZAHRADniCtVí a KVětinKA
ing. Miroslav Voňka - Smiřice

604 204 759

Zahrady na klíč - realizace a údržba okrasných zahrad od projektu po   
      osázení, od malých po velké
Květinka Smiřice - prodej řezaných a hrnkových květin (604 266 728)
                
Zahradnická produkce - výroba a prodej letniček, balkónovek.
     trvalek, substrátů,keřů a konifer
Vazba - smuteční, dušičková, pohřební, slavnostní
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Prusko-rakouská válka, jež se odehrála 
během léta roku 1866, zásadně ovlivnila 
dějiny nejen českých zemí, ale celé Evropy. 
Tento konflikt mezi Pruskem a Rakouskem 
znamenal zánik politické mapy Evropy, 
tak jak vznikla po porážce napoleonské 
Francie. Proti politickému uspořádání  
z roku 1815 však nejpozději od roku 1848 
působila touha Němců po jednotném 
národním státě a zároveň ambice Pruska 
po prvořadém mocenském postavení  
v německojazyčném prostoru. Obě 
tendence se musely nutně střetnout s vůdčí 
pozicí Rakouska. K prusko-rakouské válce 
došlo málem už roku 1850. Tehdy však 
ještě Prusko před Rakouskem couvlo, 
tzv. „olomoucké ponížení“ však Berlín 
Vídni nezapomněl. Přitom ještě roku 1864 
společně vystoupily Prusko s Rakouskem 
vojensky proti Dánsku. Právě toto tažení 
se však stalo bezprostředním spouštěčem 
prusko-rakouského konfliktu, který obratně 
připravoval pruský ministerský předseda 
Bismarck. Nejpozději od května 1866 tak 
bylo i přes řadu pokusů o diplomatické 
řešení sporu zřejmé, že válka je na spadnutí. 
Rakouská tzv. Severní armáda se nejprve  
v očekávání útoku ze Slezska formovala  
u olomoucké vojenské pevnosti, 17. června 
se však začala přesouvat do prostoru mezi 
pevnostmi Hradec Králové a Josefov. 21. 
června 1866 vyhlásilo Prusko Rakousku 
oficiálně válku a již 23. června překročil 
nepřítel v několika proudech hranice 
Českého království. První boje byly 
svedeny 27. června u Trutnova a Náchoda, 
k dalšímu měření sil následně došlo  
u České Skalice, Svinišťan, Dvora Králové 
nad Labem a u Jičína. S výjimkou Trutnova 
všude vítězila armáda Pruského království.  

Mezi fondy Státního okresního 
archivu v Hradci Králové je uložen archiv 
černilovského děkanství, v jehož rámci 

se dochovala pamětní kniha, která v řadě 
záznamů přináší svědectví o válečných 
událostech roku 1866 v Černilově a okolí. 
K prvnímu setkání obyvatel Černilova  
s rakouskými vojáky, táhnoucími na 
pozice, došlo v závěru června 1866. Pisatel 
Antonín Citta v děkanské pamětní knize 
zmiňuje kontrast mezi veselou náladou 
vojáků a obavami civilních obyvatel. 
Jeden oddíl rakouského jezdectva se tehdy 
utábořil na lukách u Libřic, vojáci byli 
přirozeně dlouhým pochodem znavení. 
Toho využili lidé z okolí a začali s vojáky 
obchodovat. Prodejem potravin si tak prý 
mnozí přišli ke znamenitému výdělku, jiní 
však, pokud mohli, obdarovávali vojáky 
zdarma. Sebedůvěra vojska se údajně 
přenesla i na místní obyvatele, z nichž 
strach z války jako by opadl. Avšak pouze 
načas. Proti směru postupu rakouského 
vojska směřovaly houfy uprchlíků  
z Broumovska, Policka a Náchodska, kteří 
utíkali před Prusy a šířili nepodložené 
obavy o tom, že Prušáci odvádějí mladé 
muže do armády. Náladu brzy zkalilo první 
měření zbraní, němuž došlo 27. června  
u Náchoda. S prvním výstřelem byl prý 
celý Černilov na nohou a hnal se na kopec 
ke kostelu, odkud byla slyšet ozvěna palby 

ČeRniLOV ZA VáLeČnýCH uDáLOStí ROku 1866
Autor: Josef Šrámek

oprášeno z kronik

od Náchoda, doprovázená výmluvným 
kouřem. Mnozí pak utíkali zpátky domů  
a rychle zakopávali či zazdívali své 
cennosti a s vozy naloženými jídlem  
a nejdůležitějším nábytkem se připravovali 
k útěku. Prvním místem azylu bez ohledu 
na majetkové a společenské postavení se 
stala černilovská fara. Dne 2. července 
již byla rakouská armáda soustředěna  
u Hradce Králové. Až do Černilova se 
opět nesl zvuk vojenské hudby. Od Jičína 
a České Skalice už ale proti Rakušanům 
postupovali Prusové. 

K rozhodující bitvě došlo hned 
následujícího dne u obce Chlum mezi 
Hradcem Králové a Sadovou. Tohoto 
osudového úterý 3. července 1866 byla 
podle pamětníků od úsvitu mlha a deštivo, 
což trvalo po celé dopoledne. Výsledek 
střetu je obecně znám, rakouské vojsko 
zde bylo poraženo, čímž byla fakticky 
rozhodnuta celá válka. Tato krvavá bitva 
je poslední velkou bitvou, svedenou na 
našem území a náleží jí smutný status druhé 

inZerCe

PRoDEJ ZE DVoRA
- krouhané zelí
- hlávkové zelí
- cibule
- mák
- kmín

začátek prodeje 
5.10. 2013

po-so 9:00-18:00 hod

ing. Pavel Havlíček 
Ledce 58
(u zastávky)
776 097 210

Drobné opravy jízdních kol, motocyklů a automobilů

„U sjetý gumy“
        Pneu  13´´  699Kč   zutí gumy  20Kč
  14´´  899Kč   nazutí gumy  20Kč
  15´´  999Kč   vyvážení  25Kč

nově!! Čištění autointeriérů (Kärcher)
suché vysávání  100Kč (auto)
mokré čištění sedadel  550Kč (5 míst)  Černilov 140  
mytí oken   100Kč (auto)  tel.: 774 71 01 71
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*

*Přijďte si vyzkoušet kombinaci mokré a přístrojové pedikúry, 
zakončené relaxační masáží

*Novinka na trhu 
Lakování Shellacem  opravdu   vydrží 14 až 21 dní 
Aplikuje se bez pilování a dlouhého zasychání

   Jedinečná péče o přírodní nehty 
   Vhodné pro ruce i nohy  
          
   DENISA ŠPATENKOVÁ
   723 862 903
   OÚ Libřice 62 
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největší bitvy 19. století, hned po tzv. bitvě 
národů u Lipska z roku 1813. Zajímavostí 
je, že autor jedné z prvních knih o dějinách 
prusko-rakouské války Otakar Jedlička, 
hořiněvský rodák a pozdější lékař ve 
Smiřicích, sledoval bitvu na Chlumu z věže 
černilovského kostela. Bezprostřední pocity 
místních opět výmluvně odráží pamětnice 
děkanství. Pohled na prchající, často raněné 
císařské vojáky vyvolával v lidech úzkost, 
o to větší, když zbídačení vojáci usedavě 
prosili o kousek chleba. Obce široko daleko 
se zanedlouho proměnily v lazarety, které 
jen dokonaly atmosféru zmaru. Antonín 
Citta vzpomíná, že také v Černilově byl  
v den strašlivé bitvy u Chlumu (jak doslova 
píše) nemalý zmatek a všudypřítomný 
strach. Vesnici naplnilo obyvatelstvo z okolí 
chlumského bojiště, do toho balili k útěku  
i ti domácí, kteří ještě ve svých domovech 
zůstali. Jak však autor zápisků dodává, 
poté, co černilovští uprchlíci dorazili do 
Librantic, setkali se s takovým množstvím 
prchajících odjinud, že se mnozí raději 
vrátili druhého dne zpět do Černilova. 

Napětí, které mezi sousedy v nejistých 
časech vládlo, si lze ještě dnes dobře 
představit. Válka a s ní spjatá nejistota  
a strach si vybíraly daň i na mezilidských 
vztazích. Pamětní kniha černilovského 
děkanství dokládá, že se mezi černilovskými 
obyvateli vzedmula vlna rozhořčení, 
namířená nejen proti pruským vojákům, ale 
také proti domácím nekatolíkům. Těm bylo 
údajně vyčítáno, že se na příchod pruské 
armády těšili jako na svého osvoboditele  

a že tedy pruským zbraním přáli vítězství. 
Jak však Antonín Citta s náznakem sarkasmu 
doplňuje, jejich naděje byly záhy zmařeny, 
a to pruskými rekvizicemi. Když se totiž 
rozneslo, že po příchodu do Bukoviny 
sebrali pruští vojáci tamním obyvatelům 
11 koní, aniž by jakkoliv brali v potaz 
katolické nebo evangelické vyznání, přestal 
prý být Prušák i v Černilově pokládán za 
vykupitele a sympatie k nepříteli valem 
ochably. Nepochybně i proto, že pro civilní 
obyvatelstvo potíže teprve začínaly, na 
rozdíl od vojáků měli až nyní poznat tvář 
války na vlastní kůži. Jednou z těchto tváří 
byly již zmíněné rekvizice, které Prusové 
vymáhali, dílem s citem a pochopením, 
dílem násilně až kořistnicky. Ve stopách 
fronty, poseté padlými, však kráčel další 
problém – cholera. Epidemie, která vypukla 
nejprve v řadách pruského vojska, se 
záhy rozšířila a začala si vybírat oběti i na 
civilních životech. V Černilově se obětí 
cholery stala Kateřina Chovanitzová, další 
nakažení se naštěstí dokázali uzdravit. 
Jednu oběť si cholera připsala také   
v Libřicích. Ve Výravě ale na choleru 
zemřelo v létě 1866 sedm lidí, v Číbuzi 
dokonce třináct. Odhaduje se přitom, že 
na následky epidemie cholery zemřelo v 
českých zemích v létě 1866 asi 80 tisíc lidí.  

26. července 1866 bylo v moravském 
Mikulově podepsáno příměří, mír mezi 
Vídní, Drážďany, 
Berlínem a Římem 
byl uzavřen 23. 
srpna v Praze. 

Prusové přitom okupovali České 
království až do září roku 1866. Autor 
pamětní knihy černilovského děkanství 
Antonín Citta pasáže, věnované válce  
z roku 1866, uzavřel slovy: „Prušáci 
odtáhli, ale bída a svízel zde zůstala. 
Následkem toho byla nemalá demoralizace 
lidu a rozmnožení drzé chátry, jelikož po 
dobu války všeliký pořádek všude byl 
zviklán, když veškeré c. k. úřednictvo 
před Prusem se uklidilo.“ Prusko-
rakouská válka z roku 1866 znamenala 
konec rakouské hegemonie v německých 
oblastech a od porážky u Hradce 
Králové tak vedla přímá cesta ke vzniku 
Německého císařství, sjednoceného pod 
pruským vedením po porážce Francie roku 
1871. Toto nové uspořádání mocenských 
poměrů v Evropě pak předznamenalo 
i I. světovou válku z let 1914-1918.  
V rakouském vnitřním kontextu pak byl 
roku 1867 bezprostředním důsledkem 
prusko-rakouské války vznik rakousko-
uherského soustátí namísto dosavadní 
centrálně spravované říše. Tím byl 
paradoxně započat demokratizační proces, 
který spolu s eskalací nacionálních třenic 
vyvrcholil roku 1918 rozpadem staleté 
habsburské monarchie. „V šestašedesátém 
se na české půdě rozhodovalo o otázkách 
evropského významu“, konstatoval 
lakonicky, leč trefně historik Otto Urban.
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Hospoda u Jandíků

    Dům čp. 43 v Lejšovce byl vystavěn 
v roce 1865 oddělením od statku čp. 7, který 
od 17.  listopadu 1668 vlastnil starobylý rod 
Jandíků.  Hned od počátku byla v chalupě 
čp. 43 hospoda a později i taneční sál.  
V záznamech stojí, že dne 20. dubna 1865 
Ján Jandík zaplatil za povolení šenku piva a 
kořalky do chudé kasy 1 zlatku. Krčmu tedy 
provozovali nebo ji pronajímali majitelé 
domu Jandíkové. Živnost hostinskou 
ukončili za 1. světové války. 

Taneční zábavy se v době mocnářství 
konaly v hostinci U Jandíků čp. 43 a U 
Vejrochů čp. 1. Každá hospoda pořádala 
zpravidla 3 zábavy v lednu a únoru, 1 o pouti 
začátkem července a 1 třídenní v polovině 
října na posvícení */ (sobota, neděle  
a pondělí). Pouťové a posvícenské zábavy 
se zpravidla konaly v obou hospodách ve 
stejné dny. Mimo těchto zábav se pořádaly 
nepravidelně veselice v červnu, srpnu či 
listopadu. Často se konal věneček – dívčí 
vínek (zábava s dámskou volenkou).  
U každé muziky hrálo, podle zápisů, 6 až 
8 hudebníků. K tanci vyhrávaly muziky 
z Jasenné nebo z Černilova. Ve válečných 
letech 1915 až 1917 se zábavy nekonaly. 
Poslední muzika v hostinci U Jandíků byla 
zaznamenána v roce 1913.

Hostinští často naráželi na různá 
c. a k. nařízení. Obecní zastupitelstvo 
pak přestupky trestalo, jak vyplývá  
z následujících zápisů.

Protokol zavedený dne 3. února 1868. 
Předmět.
Dne 2. února 1868 zakázalo se Jánu 

Cejnarovi pachtýři gruntu N.43 v Lejšovce 
od představeného obce by již na dne 2ho 
února žádnou muziku a komedii s panáky 
nedovoloval. On sice že by musel pokutou 
trestán býti až 5 zlatými. Z té příčiny, že již po 

mnoho dní komedie a muziku s kolovrátkem 
držel a tím příležitost mládeži i dětem  
k pohoršení a rodičům k mrzutosti dával. 
On však nedbal toho zákazu. Opět komedii 
dovolil. Byl tedy pro neposlušnost k 2 zlatým 
pokuty odsouzen k chudému ústavu. Proti 
čemuž měl sobě odvolání do 8 dnů zanésti. 
On ale trest přijal. On již potřetí trestán byl. 
Pohrozilo se mu, že v pádu opačného ještě 
trestu, bude z pachtovního šenku vypovězen. 
Když žádná námitka nebyla více, tak se 
protokol skončil.  

Ján Konečný představený, Matěj Jirsák 
rádni, Ján Koblása rádni

Protokol zavedený v obci Lejšovce dne 
26. března 1868. 

Předmět.
Ján Cejnar pachtýř šenku č.d. 

43 v Lejšovce byl předvolán a skrze 
neposlušnost, že dovoluje hru v karty  
a hospodu přes čas otevřenu nechává 
navzdor obecnímu zákazu. A byl mu 

LeJšOVkA OČiMA C.k. PARAGRAfŮ

určený trest obecním výborem 2 zlaté. On 
již dvakrát pokutu platil. A nyní velikou 
prosbu vedl, že vícekrát každého přestupku 
se nanejvejš chrániti bude. Tedy se mu to 
pro tentokrát prominulo. Pod výminkou, 
když vícekrát jakého policejního přestupku 
se dopustí, i tento nynější trest jemu se 
připočte. A trestán bude více toliko nyní 
pokutou 20 krejcarů zaplatit musel. Když 
toto se uzavřelo, byl protokol skončen. 

Ján Konečný představený, Matěj Jirsák 
radni, Ján Koblása radni, Jan Fabian vybor, 
Jan Fabian vybor (II), Jan Vejroch vybor

*/ Termín posvícení posunul na žádost 
občanů za první republiky kronikář 
František Vrabec na poslední neděli  
v srpnu. Pouť se slaví v Lejšovce první 
neděli v červenci. 

Z archivního fondu obce Lejšovky, 
uloženého v SOA v Hradci Králové, 

vybral a přepsal © ing. Václav Bartoň.

Farní sbor Českobratrské církve 
evangelické v Černilově

srdečně zve na přednášku s

PhDr.  marií  Rybářovou

Lidská psychika, tělesné zdraví
a jejich vztahy 

(psychosomatika)

ve středu 9.10. 2013 od 18 hod.
v Kulturním a spolkovém domě 

Černilov
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elektrizace obce

Již v roce 1927 bylo ve Výravě 
ustanoveno Družstvo pro rozvod elektrické 
energie. V čele družstva stál starosta obce 
František Fejgl.

Dne 24. března 1931 došlo k zadání 
elektrizace obce Východočeské elektrárně 
v Hradci Králové. O prázdninách byly 
postaveny 3 transformátory. Jeden z nich 
stál v Dolním Černilově. Hned na to 
byl postaven rozvod a přípojky po obci 
firmou Ves z Prahy. Instalaci ve staveních 
prováděly firmy Parýzek, Přelouč a Ferbas, 
Číbuz. Celková cena elektrizace byla 375 
341 Kč. V pátek 9. října 1931 v 17.30h 
zazářila poprvé elektrická světla po obci.

50 let hasičského sboru

Roku 1932 slavil zdejší hasičský sbor 
50 let od svého založení. Při té příležitosti 
dostali 3 členové sboru zlaté medaile za 50 
let členství a jeden člen čestný diplom za 40 
let členství. Sbor byl založen v únoru 1882 
a jeho prvním velitelem byl p. Josef Zilvar.

Slavnost byla uspořádána v neděli 
10. července. Odpoledne pochodoval 
sbor s hudbou z dolejšího konce vsi 
na školní hřiště. Na hřišti promluvil 
ke shromážděnému hasičstvu zdejší 
řídící učitel. Zdůraznil šlechetné zásady 
hasičstva a věrnost. Za příklad uvedl členy 
dekorované za dlouholeté členství.

Poté přistoupili starosta sboru p. Jan 
Fejgl a velitel p. Jan Havel a dekorovali své 
zasloužilé stařešiny u vyzdobené stříkačky. 
Zlatou medaili obdržel František Havel 
(kolář, č. 108), František Jindra (domkař, 
č. 28), Jan Svoboda (rolník na odpočinku, 
č. 89) a čestný diplom obdržel Jan Fabián 
(bývalý strážník, č. 29).

Po slavnosti následovalo požární 
cvičení na usedlosti Boženy Havlové (čp. 
26) a veselice u Jana Bartoše (čp. 48).

nové prameny pod 
kapličkou

Posledními suchými roky slábly 
prameny pod hořejší výravskou kapličkou. 
Když si pak p. František Holeček vykopal 
přímo u kapličky studnu pro svůj vodovod, 
hrozil studánce pod kapličkou zánik pro 
nedostatek vody. Okolní sousedi byli 
ohroženi, že budou bez vody, pro kterou 
si chodili pod kapličku. Proto zavolali 
proutkaře, který jim označil silné prameny 
na obecní cestě nad kaplí. Tam si vykopali 

OBeC VýRAVA Ve tŘiCátýCH LeteCH
Autor: Lenka Kousalová

sami novou studni, její prameny zachytili  
a svedli hubkami do studánky pod kapličkou. 
Práce trvala 14 dní a byla dokončena 27. 
listopadu. Vykonali ji bezplatně p. Václav 
Rybín, Rudolf Marel, Jos. Štásek, Alois 
Bek, Josef Sláma, Josef Dus a Jan Drašnar. 
Obec zakoupila pouze skruže a trubky. 
Po zavedení těchto pramenů do studánky, 
vtékalo do haltýře 260l vody za minutu. 
Brzy se vodou naplnila hořejší nádržka, pak 
náhony a nádržky ostatní. Časem ovšem síla 
pramenů zeslábla, ale stále stačila k potřebě 

sousedů a k doplňování nádržek vodou.

Hřiště ve Výravě

V neděli 19. srpna 1934 pořádala 
Jednota Čsl. Orla v Libřicích (sdružovala 
i členy z Výravy) Orelský den ve Výravě. 
Akce byla spojená s uctěním padlých 
vojínů. Z výtěžku najala od p. Jana 
Voborníka velký kus pole na hřiště. Vhodné 
bylo hlavně na míčové hry. Hřiště bylo  
k dispozici místním spolkům i škole.
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nABíDKA KURZů A KRoUŽKů 
V KULtURním A SPoLKoVÉm Domě V ČERniLoVě                                                 

  školní rok 2013/2014, zahájení od 1.týdne v říjnu

Výtvarné:
1.   Keramický a výtvarný kroužek pro děti 4 - 7 let  
 úterý 16:30-18:00, lektorka Lucie Pešková, kurzovné 660 Kč
2. Keramický a výtvarný kroužek pro od 7 let  
 st. 14:00-15:30 a 15:30-17:00, lektorka Kat. Blatníková, kurzovné 660 Kč
3. Kurz výtvarných technik pro dospělé
 čtvrtek 19:00-21:00, lektorka radka Šůstková, kurzovné 330 Kč
4. Kurz paličkované krajky pro děti
 pondělí 15:00-16:00, lektorka Bohdana Michálková, kurzovné 500 Kč 
5. Kurz paličkované krajky pro dospělé
 pondělí 16:00-18:00 od 30.9., lektorka B. Michálková, kurzovné 800 Kč 
6. Fotografování
 1x měsíčně 3 hod., 22.9., 19.10.,10.11., 8.12., lektorka D. Lovasová, kurzovné 500 Kč
7. Kurz patchworku
 1. pondělí v měs. 18:00-20:00 (7.10., 4.11. a 2.12.), lektorka J. Jarkovská, kurzovné 600 Kč
8. Kurz šití pro dívky od 9 let 
 1x za 14 dní, úterý 16:00-17:15 od 1.10., lektorky Věra Dvořáková a renata Petrásková, 

kurzovné 600 Kč

Jazykové:
1. Angličtina pro rodiče s malými dětmi
 termín v jednání, lektorka Soňa Horáková
2. Angličtina pro děti 4-7 let
 středa 16:00-16:45 hod., lektorka Šárka Tichá, kurzovné 400 Kč
3. Angličtina pro dospělé mírně pokročilé – v jednání
4. Anglická konverzace pro dospělé  – v jednání

Pohybové:
1. Rytmika pro děti od 2 do 4 let let a rodiče
 středa 15:30-16:15, lektorka Markéta Vachová, kurzovné 400 Kč
2. Rytmika pro děti 4 - 5 let
 čtvrtek 15:30-16:15, lektorka Jana Horáková, kurzovné 400 Kč
3. taneční kroužek pro děti od 5 let
 pondělí 17:00-18:30, lektorky irena Kuldová a Jana Horáková, kurzovné 400 Kč
4. taneční cvičení Port de Bras
 čtvrtek 19:00-20:00 hod., lektorka Markéta Vachová, vstupné 40 Kč/hod. 
5. Aerobic s prvky posilování
 pondělí 19:00-20:00 hod., v tělocvičně Masarykovy jubilejní ZŠ, lektorka Markéta Vachová
6. Power-jóga (se Simonou šafránkovou)
 pravděpodobně až od ledna 2014

 Více informací a přihlášky: ulita.cernilov@email.cz, tel: 604 782 177  nebo v Místní knihovně 
v Černilově (Jana Žárská), www.cernilov.eu    

 Uvedená cena v kurzovném je základní, držitelé rodinného pasu můžou uplatnit slevu na 
kurzovném 5%, členové o.s.Ulita Černilov 10%



HAPPY LiFE PiLAtES
Mgr. Soni Šplíchalové

v ČerniLOVĚ

První lekce pro všechny zájemce 
ve čtvrtek 26. září v 18.30

Aktuální informace sledujte na 
www.cvicenipilates.cz

Scházíme se v úterý 9 – 11 hod. v KSD v Černílově  
Vstupné: 30 Kč 

www.kmdvorecek.webnode.cz, email: dvorecekcernilov@seznam.cz 

Program Dvorečku 

ZÁŘÍ 
17.9. Magnetické rybičky 
24.9. Výtvarničíme 

ŘÍJEN 
1.10. Návštěva knihovny 
8.10. Dýňová překvapení 
15.10. Zpíváme a skáčeme  
22.10. Solná jeskyně  
29.10. Čajový dýchánek 
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na Advent 2013 v Černilově 
připravujeme:

28.11. Průvod světýlek k uvítání Adventu 
29.11. Adventní trh v Kulturním a spolkovém   
 domě 
1.12.  Muzikál Josef a jeho sny - příběh ze 
 starého egypta v rytmu rokenrolu   
           v podání třebechovických divadelníků    
           a muzikantů. (Sokolovna od 16:00)
12.12. Předvánoční koncert dětí ZŠ a prodejní   
 výstava – Masarykova jubilejní ZŠ
13.12. Pohádka – hraje divadelní kroužek ZŠ   
 Černilov, Sokolovna 
15.12. Adventní koncert irských balad v podání   
 Věry Kláskové - KSD v 18 hod.   
23.12. Zpívání koled při betlémském světle –   
 dvůr KSD od 17 hod.

Více informací najdete 
na www.cernilov.eu



POSVíCení Ve SkALiČCe

DětSký Den Ve VýRAVě

DětSký Den V LiBŘiCíCH

fARní Den V ČeRniLOVě


